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Més de 200 persones en la 
inauguració del jardí de Can Coll

Lliçà de Vall Més de 200 persones van pas-
sar pel nou jardí de Can Coll, a Lliçà de Vall, 
diumenge, durant la inauguració del nou 
espai verd. Durant el matí es van fer visites 
guiades a la capella de la masia de Can Coll. 
L’acte va comptar amb animació musical i es 

va servir un aperitiu als assistents. Una part 
de l’espai del jardí esdevindrà, en un futur, 
un prat mediterrani. Actualment, però, a 
causa de la situació d’excepcionalitat per 
sequera, encara no s’ha fet la hidrosembra 
d’aquestes espècies, que es posposa fins que 
sigui viable el seu reg. El jardí obrirà de 8 
del matí a 8 del vespre, d’abril a octubre i de 
8 del matí a 6 de la tarda la resta de l’any.
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La FVO engega la construcció 
d’una nova residència a la Torreta
Hi viuran 24 persones i la fundació preveu tenir-la enllestida a principis de l’any vinent
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Acte de col·locació de la primera pedra de la residència, dimecres al número 11 del carrer Navarra

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

La Fundació Vallès Oriental 
(FVO) va posar aquest dime-
cres la primer pedra de la 
futura llar residència que es 
construirà al número 11 del 
carrer Navarra del barri de la 
Torreta, a la Roca. El director 
de la Fundació, Rafel Arde-
riu, va explicar que a la llar 
hi viuran 24 persones i que 
s’espera que estigui enllesti-
da a principis de l’any vinent.

L’alcalde de la Roca, Albert 
Gil, va destacar que aquest 
projecte “és una mostra del 
lligam que té la fundació 
amb la Roca. El que aporta la 
FVO al poble ens fa millors 
com a societat”. “Sou una rea-
litat molt important i ens en 
sentim orgullosos.” A l’acte 
hi van assistir persones que 
viuen en residències de la 
FVO, així com el president de 
la Fundació, Jaume Anfruns, 
i el que va ser-ne president 
durant 25 anys, Esteve Mar-
quès.

DUES LLARS  
DIfERENCIADES

Segons ha avançat la FVO, la 
futura residència de la Torre-
ta constarà de dues llars dife-
renciades per a 12 persones 
cadascuna. Es tracta d’un nou 
recurs amb una construcció 
sensible que tindrà cura de 

les necessitats de les perso-
nes amb discapacitat, i que 
aposta per incrementar les 
habitacions individuals. N’hi 
haurà un total de vuit per 
cada unitat de convivència 
de 12.

D’altra banda, es mantin-
dran dues habitacions dobles 
per cada unitat de convivèn-
cia, amb l’objectiu d’atendre 
les necessitats sexoafectives 
de les persones ateses. Cada 
una d’aquestes habitacions 
està diferenciada en funció 

del moment evolutiu de les 
persones i de les seves cir-
cumstàncies. 

La fundació també ha vol-
gut posar èmfasi en el man-
teniment i la promoció de les 
potencialitats i l’autonomia 
de cada usuari. Per tant, pre-
veu “ajustar el dia a dia de la 
residència a les necessitats 
de l’empresa i no a les de la 
pròpia organització”, segons 
un comunitat de la FVO.

Segons la mateixa Funda-
ció, la missió de les llars resi-

dència és “oferir a les perso-
nes adultes amb discapacitat 
intel·lectual un habitatge on 
se sentin a casa i on sàpiguen 
que les seves opinions, desit-
jos i necessitats són escoltats, 
i que se’ls acompanya en el 
procés de dur-los a terme”. El 
mateix comunicat defineix la 
residència com “un lloc amb 
un ambient càlid que propor-
cionarà benestar als usuaris, 
que hi podran desenvolupar 
una vida integrada en la 
comunitat”.

Caldes fomenta 
l’estalvi 
d’aigua  
per fer front  
a la sequera

Caldes de Montbui

EL 9 NOU

L’Ajuntament de Caldes ha 
posat en marxa una campa-
nya de consells i recomana-
cions per fomentar l’estalvi 
d’aigua i fer front a la seque-
ra. Sota el lema “Estalviem 
aigua, tanquem l’aixeta”, la 
ciutadania rebrà els consells 
durant els propers dies amb 
la factura de l’aigua del 
primer trimestre. Concre-
tament, serà un decàleg de 
recomanacions acompanyat 
amb dades concretes dels 
consums associats a dife-
rents activitats habituals, 
com ara els 200 litres que 
suposa el fet d’omplir una 
banyera en comparació amb 
el que implica l’acció de 
dutxar-se. A més, es donaran 
consells per reduir la capaci-
tat de la cisterna del lavabo i 
deixar anar menys quantitat 
d’aigua en les descàrregues.

D’altra banda, la campanya 
també incidirà en algunes de 
les prohibicions que estan 
vigents des del 2 de març 
passat, amb motiu de la fase 
d’excepcionalitat de sequera 
del sistema Ter-Llobregat. 
Entre d’altres, està prohi-
bida la neteja dels vehicles 
o de les terrasses a raig de 
mànega amb aigua potable. 
Tampoc es permet el rec dels 
jardins i l’ompliment de les 
piscines.

Les Franqueses 
renovarà l’enllumenat 
públic amb 
tecnologia LED

Les Franqueses del Vallès

L’Ajuntament de les Fran-
queses renovarà l’enllume-
nat públic amb noves bom-
betes de tecnologia LED. Es 
canviaran tots els punts d’en-
llumenat del municipi, 5.000 
en total, aplicant sistemes 
de regulació que permetran 
la gestió astronòmica dels 
horaris d’encesa i apagada, 
i l’adaptació de la intensitat 
de la il·luminació mitjançant 
la reducció del flux segons 
les necessitats. El canvi d’en-
llumenat es farà amb una 
subvenció de 1.500.000 euros 
que ha aprovat la Diputa-
ció, i s’haurà enllestit abans 
d’acabar l’any. Aquesta acció 
és un dels quatre eixos del 
consistori per reduir la pet-
jada mediambiental, i que 
inclouen també la millora de 
l’eficiència energètica dels 
edificis municipals.

Mollet estén 
la tarifació social 
a l’escola de 
Música i Dansa

Mollet del Vallès

A partir del curs vinent, 
l’Ajuntament de Mollet 
estendrà la tarifació social a 
l’Escola Municipal de Músi-
ca i Dansa. Aquesta mesura 
permetrà que cada família 
pagui en funció dels seus 
ingressos. D’aquesta manera, 
hi haurà diferents preus que 
variaran en funció de la ren-
da però també del nombre de 
membres que componguin 
cada unitat familiar. En cap 
cas, el preu màxim a pagar 
superarà el preu que s’es-
tigui pagant actualment. A 
l’hora de valorar la capacitat 
econòmica de les famílies, es 
prendrà com a referència els 
trams de renda de l’indicador 
de renda de suficiència de 
Catalunya (IRSC). Mollet ja 
aplica la tarifació social en 
equipaments com les escoles 
bressol municipals.
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prem no validi la condemna, sí. Pe-
rò si això acaba passant les opcions 
es compliquen. La sentència li im-
posa dues penes per inhabilitació. 
La primera, de nou anys, va associ-
ada al delicte de prevaricació, i la se-
gona, de quatre anys i un dia, al de 
falsedat documental continuada. 
No és una inhabilitació absoluta, si-
nó especial. Què significa això? Que 
hi ha determinades feines públi-
ques que podria seguir desenvolu-
pant, però serà el tribunal qui ho de-
termini perquè la sentència simple-
ment hi fa una referència genèrica. 
El veredicte –amb un vot particu-
lar– li veta l’exercici de feines o càr-
recs “electius i de funcions de go-
vern o administració, ja siguin a 
l’àmbit local, provincial, autonò-
mic, estatal o supranacional”. 

Diversos experts consultats per 
l’ARA consideren que això no afec-
ta la seva feina com a docent –Borràs 
té una plaça com a professora uni-
versitària a la UB–. Com explica l’ex-
perta en dret penal i professora de 
la UAB Míriam Cugat, aquest no és 
un càrrec públic “electiu” ni reque-
reix “funció de govern o d’adminis-
tració”: “Una altra cosa és que la fun-
ció docent pugui ser incompatible 
amb el compliment de la pena de 
presó, però la condemna penal no la 
inhabilita”. A més, la sentència afe-
geix un incís que recalca que els efec-
tes de la inhabilitació “en cap cas 
afectaran la seva condició de do-
cent”. “Normalment, s’inhabilita per 
al càrrec mitjançant el qual s’ha co-
mès el delicte, per això afegeix 
aquest matís”, rebla al seu torn l’ad-
vocat penalista Miquel Capuz. 

Una espera de tretze anys 
Borràs tampoc podrà figurar en una 
llista electoral fins d’aquí almenys 
13 anys, ja que la sentència també 
la condemna a una pena de privació 
del dret de sufragi passiu. Malgrat 
que les penes de presó i inhabilita-
ció es poden complir simultània-
ment, Cugat apunta que les d’inha-
bilitació especial s’han de complir 
de manera successiva a partir del 
moment en què la sentència sigui 
ferma. Abans, però, ja se li poden 
aplicar algunes privacions de drets, 
com ja ha passat amb la seva sus-
pensió al Parlament. La Loreg tam-
bé estableix que els condemnats per 
delictes contra l’administració són 
inelegibles encara que la sentència 
no sigui ferma. 

Un altre element que no estaria 
clar és si passats els 13 anys de la 
condemna, Borràs –que tindria 65 
anys– podria recuperar la seva ac-
tivitat pública directament. Diver-
sos experts consultats admeten que 
és discutible, ja que hi ha feines que 
reclamen no tenir antecedents pe-
nals. Per cancel·lar-los, l’article 136 
del Codi Penal fixa un període que 
es podria estendre fins als cinc anys 
després de complir la condemna. En 
tot cas, això dependria de les con-
dicions per accedir al càrrec públic 
en concret. El que sí que podria fer 
seria presentar-se a les eleccions. 
Això sí, a partir del 2036.e

Citada a declarar el 24 d’abril pel jutge del Tribunal 
Suprem Pablo Llarena, ahir Clara Ponsatí va explicar a 
Catalunya Ràdio que aquella setmana “té coses més 
importants a fer”, però no va descartar acudir-hi.

PONSATÍ NO 
ACLAREIX QUÈ 
FARÀ EL DIA 24

Fins ara era sobretot el PP qui criticava les enquestes 
del CIS, però ara s’hi ha sumat Podem. Els liles acusen 
l’ens de manipular l’última enquesta perquè no es va 
agregar la seva intenció de vot a la de Sumar.

PODEM ACUSA 
EL CIS DE 
MANIPULACIÓ

La B-40 perilla: xoc Estat-Govern 
pel traçat i el finançament

nisteri així ho preveu, però deixa la 
porta oberta a continuar ampliant la 
carretera cap a l’est en un futur. És el 
que sempre ha defensat el PSC. Ho 
fa en dues ocasions al document. 
Primer diu que l’Estat té en “estu-
di” el tram de la B-40 des de Terras-
sa fins “a la connexió” amb la Roca 
del Vallès. Després es parla d’una 
“possible continuïtat” de Sabadell 
cap a Granollers encara “per definir 
i concertar”. “Aquest no és l’acord 
que vam subscriure”, va lamentar 
ahir la consellera de Presidència, 
Laura Vilagrà. 

Per a la Generalitat, aquestes du-
es mencions a seguir posant asfalt 
més enllà de Sabadell són un pro-
blema important. Si ja s’havia opo-
sat frontalment a connectar Saba-
dell i Terrassa amb aquesta via –i va 
acabar acceptant-ho per tenir pres-
supostos–, encara s’oposa amb més 
èmfasi a haver-la d’ampliar cap a la 
Roca o Granollers. La Generalitat ja 
ha enviat un document amb diver-
ses esmenes a la proposta del conve-
ni i, pel que fa a aquest punt, no hi ha 
dubte: se’n demana la supressió. 

Fonts del ministeri de Trans-
ports reconeixen que la negocia-
ció està en un punt crític, però 
defensen que ells “mantenen la 
voluntat negociadora” i que “en 
tot moment” han estat oberts a 
arribar a un acord amb la Genera-
litat. Les mateixes fonts creuen 
que, en tot cas, ha estat el Govern 
qui s’ha tancat en banda: “Un 
acord passa perquè tothom ce-
deixi”. A més, defensen que no 
s’ha posat com a “condició” que la 
B-40 hagi de continuar més enllà, 
però, a la vegada, rebutgen que hi 
surti explícit que tampoc pugui 
ser així en un futur. Des de la Ge-
neralitat asseguren que la nego-
ciació no està trencada, però sí 
que està “encallada” en aquests 
dos punts. 

Un deute històric 
A part del traçat, el segon proble-
ma que paralitza l’acord és sobre 
com es finança l’obra. El ministe-
ri de Transports vol finançar-la 
amb el deute pendent de la dis-
posició addicional tercera de 
l’Estatut –aquella disposició so-
bre les inversions en infraestruc-
tures que l’Estat va incomplir 
sistemàticament–. El conveni 
pressuposta en 200 milions d’eu-
ros la ronda Nord i el ministeri 
vol que surtin dels 359 milions 
que li deu a la Generalitat de la fa-
mosa disposició de l’Estatut. El 
govern espanyol considera que la 
millor manera de saldar una part 
del deute seria executar-lo amb 
la B-40. “Els diners d’aquesta 
partida que s’han donat en altres 
ocasions sempre han acabat en 
allò que tocava, en cobrir dèficit 
d’infraestructures”, defensen al 
ministeri. 

Però la Generalitat s’hi nega. 
Considera que els diners no han 
de sortir d’un deute pendent, si-
nó que han de generar un nou 
compromís de despesa de l’Es-
tat. Malgrat l’evident desacord, 
el líder del PSC, Salvador Illa, 
ahir va intentar restar-li trans-
cendència: “No ve d’un dia o 
d’una setmana”. 

L’últim document que s’han 
intercanviat els dos governs és 
una carta de dijous a la nit del se-
cretari d’estat de Transports, 
Lucas Parrón, que oscil·la entre 
les bones paraules per mirar 
d’arribar a un acord i algunes ad-
vertències, però que no es mou 
en cap dels dos obstacles clau: ni 
en el traçat ni en el finançament. 
Ara la Generalitat treballa per 
respondre-li.eLa ministra Sánchez i el president Aragonès en un acte recent. ANDREU DALMAU / EFE

El termini per tancar un acord expirava ahir i les posicions continuen lluny

El termini que es van donar la Ge-
neralitat i l’Estat per tancar el con-
veni per a construir la ronda Nord 
de la B-40, la polèmica carretera 
entre Terrassa i Sabadell que el Go-
vern va acceptar fer a contracor a 
canvi que el PSC aprovés els pres-
supostos d’enguany, va acabar ahir 
i ho va fer sense acord. L’ARA ha 
tingut accés a la documentació que 
la Generalitat i el ministeri de 
Transports s’intercanvien des de fa 
setmanes i de la qual es desprèn que 
hi ha fonamentalment dos grans 
obstacles que impedeixen el pacte: 
no hi ha sintonia sobre quin ha de 
ser el traçat de la carretera ni sobre 
com s’ha de finançar l’obra.  

Comencem pel traçat. El compro-
mís que van assumir el Govern i el 
PSC en el pacte de pressupostos era 
que la carretera connectaria Terras-
sa, Sabadell i Castellar del Vallès. No 
s’hi esmentava anar més enllà. L’es-
borrany de conveni elaborat pel mi-

BARCELONA / MADRID
QUIM BERTOMEU / NÚRIA RIUS Conflicte 

L’Estat obre  
la porta a anar 
més enllà del 
tram Terrassa-
Sabadell

Diners 
Costaria 200 
milions, però 
no hi ha acord 
sobre com 
s’ha de pagar

INFRAESTRUCTURES
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ciència, però hem de saber diferenciar entre llenguatge i
món, que no es confonen. 

Vostè, com tants altres artistes, treballa preferentment
amb sèries. 
Sí, perquè per a mi la imatge és com la pàgina del llibre.
M’agrada que una seqüència d’imatges vertebri un con-
tingut més profund, més sofisticat. I això fa que hi hagi
sèries. I a més a més normalment no són sèries només de
fotografies, la fotografia hi té un paper protagònic, si es
vol, però sempre hi ha vídeo, vitrines, textos, objectes.
Intento que la fotografia convisqui amb altres elements.
Rarament és només imatge.

Em parlava abans dels elements escenogràfics que acom-
panyen la manera d’exposar la seva obra.

Sí, perquè també m’ha interessat escapar-me del context
espacial artístic. Que hagis d’anar a confrontar-te amb una
creació artística en una galeria o en un museu, en el fons
ja et predisposa a una determinada lectura. I a mi m’agrada
agafar per sorpresa l’espectador i que es trobi la meva pro-
posta en un supermercat, o en un museu de zoologia o en
un espai on habitualment l’art no hi té cabuda o figura que
és com una mena de polissó. Hi ha entrat furtivament, jus-
tament per sorprendre unes rutines, unes expectatives que
componen la motxilla de l’espectador. 

Una de les seves últimes sèries es diu Males herbes.
Aquesta va ser una sèrie nascuda directament del confi-
nament durant la pandèmia. Jo visc a la Roca del Vallès,
i quan estàvem confinats teníem com a franja per poder
sortir a passejar de 8 a 10 del vespre. Era l’estiu, la meva
dona [Sylvie Bussières] també és artista, i sortíem a ca-
minar aquestes dues hores. Jo portava la càmera, ella
paper i llapis. Era pràcticament la posta de sol, amb la
qual cosa la llum era rasant, i la treva que li havíem donat
a la natura li havia permès de créixer d’una manera es-
plendorosa. M’interessava mostrar com aquestes textures
eren pràcticament dibuixos, fets no amb un grafit o amb
un llapis sinó pels efectes de llum i ombra. Vaig descobrir,
a més, que hi ha tot un corrent de pensament sobre la
intel·ligència vegetal. Hi ha una sèrie de pensadors 
—Gilles Clément, Stefano Mancuso, Emanuele Coccia,
Michael Marder— que diuen que hem negligit el món
de les plantes i que del món vegetal podrem extrapolar
tota una sèrie d’ensenyaments de funcionament social. 
A més, hi ha un altre aspecte que també em va interessar
i és que al segle XIX hi ha força literatura de caire llibertari,
anarquista, que utilitza de model les males herbes. Les
males herbes neixen on volen, no cal que les conreï ningú,
no cal que ningú hi estigui a sobre sinó que neixen per la
seva pròpia voluntat de ser, pel seu propi esperit de viure
i de sobreviure a les voreres de les carreteres, en el formigó
de les construccions... Aquest esperit de voler viure em
semblava també una metàfora de la situació pandèmica.
Per cert que en francès es diuen herbes folles, herbes boges.
I hem fet amb la meva dona un treball en col·laboració,
una carpeta que es diu Botànica proletària i per a la qual
en Martí Boada ha escrit uns poemes magnífics.

En acabar la conversa, baixem al taller a fer un parell de
fotografies. Fontcuberta m’ensenya alguns negatius, ex-
tremament deteriorats, que formen part d’un dels seus
altres projectes més recents, titulat Trauma, i que té a
veure amb la memòria de la Guerra Civil. Fruit d’una
recerca d’arxiu, són uns negatius de l’època, on el temps
i els fongs s’han menjat literalment la imatge de manera
que, ha escrit Fontcuberta, «quan l’ànima d’una imatge
—la informació— abandona el cos —el suport—, es con-
verteix en fantasma». I m’afegeix que és un projecte in-
dissociable de la mort recent del seu pare i de la seva
sogra, afectats tots dos per la malaltia d’Alzheimer, el
gran enemic de la memòria. 

Joan Fontcuberta, Trauma #0683, 2021. 
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Núria Albó, 

Garriguenca 

Il·lustre per 

unanimitat del 

ple municipal

La Garriga

EL 9 NOU

El ple de la Garriga de dime-
cres passat va aprovar per 
unanimitat la concessió del 
títol de Garriguenca Il·lustre 
a Núria Albó, escriptora i 
exalcaldessa del municipi. 
Serà la sisena persona que 
rebrà aquest reconeixement 
després de Martí Sunyol, 
Jordi Mas, Josep Aymerich, 
Manuel Joaquim Raspall i 
Albert Benzekry i Fortuny. 
Des del 2010, la biblioteca 
municipal ja porta el nom 
d’Albó, que l’any 2012 tam-
bé va rebre la Creu de Sant 
Jordi.

El regidor de Cultura, Lluís 
Rodríguez, va destacar la 
trajectòria docent i literà-
ria d’Albó i l’impuls que va 
donar com a alcaldessa a la 
millora de l’ensenyament, 
l’assistència sanitària o la 
qualitat de vida amb obres 
com la millora del clavegue-
ram o la reforma de la plaça 
de l’Església. Albó va ser, 
també, la primera alcaldessa 
que va oficialitzar un casa-
ment civil.

D’altra banda, el ple va 
aprovar definitivament la 
denominació passatge U 
d’Octubre per a l’espai urbà 
situat entre l’Escola Muni-
cipal de Música i l’Auditori 
de la plaça del Silenci. Es 
va fer desestimant l’única 
al·legació presentada pel 
grup de Ciutadans. 

El plenari també va donar 
el vistiplau a un canvi de 
les bases reguladores de les 
ajudes per facilitar l’accés a 
l’habitatge que estableixen 
l’augment del topall per acce-
dir a les subvencions dels 
750 euros que hi havia fins 
ara a 900. 

Les entitats de la Roca amenacen 
de no participar en la festa major

J.
V.

La concentració, a les portes de l’ajuntament, poc abans de començar el ple de dijous

La Roca del Vallès

J.V.

Les entitats de la Roca ame-
nacen de no participar en 
la propera festa major si 
l’Ajuntament no els facilita 
un equipament provisional 
en el qual es puguin reunir, 
desenvolupar les seves acti-
vitats i emmagatzemar els 
seus materials. Ho va adver-
tir dijous Sara Colorado, de 
l’entitat La Belluga, que va 
fer de portaveu en el ple de 
l’Ajuntament en què van pre-
sentar una moció reclamant 
una solució a un problema 
que asseguren que s’arrosse-
ga des de fa 30 anys.

De fet, ja fa setmanes que 
les entitats van decidir atu-
rar les seves activitats i Colo-
rado va advertir que si no es 
troba una solució “l’aturada 
continuarà i possiblement es 
quedaran sense festa major”.

Abans del ple, unes 250 
persones es van manifestar 

pels carrers de la Roca i es 
van concentrar a la plaça de 
l’Ajuntament. A l’inici del 
ple, la portaveu va llegir una 
moció en què es demanen 
accions concretes. Una moció 
que firmen un total de 38 
entitats del poble, entre les 
quals n’hi ha de culturals, 
esportives, solidàries, i les 
associacions de veïns.

La moció alerta que les 
entitats estan al límit i 
denuncien que pateixen “un 
dèficit històric de manca 
d’equipaments dignes que 
ja ha esdevingut inajornable 
i és del tot insostenible”. 
Lamenten que, en tres dèca-
des “cap equip de govern, 
sigui del color que sigui i 
pels motius que siguin, ha 
apostat pel projecte reivin-
dicat constantment per les 
entitats”. Diuen que la solu-
ció recurrent ha estat “ubicar 
les entitats en espais munici-
pals deplorables sense fer-hi 
cap actuació de millora”. En 

aquest sentit, recorden que 
han estat a l’antic escorxador 
municipal, l’antic ajunta-
ment o l’antiga caserna de 
la Guàrdia Civil. “Alguns ja 
han caigut pel seu propi pes 
i d’altres estan a punt de fer-
ho”, adverteixen.

Afegeixen que, en els dar-
rers anys, l’únic equipament 
del qual disposen “és una 
nau industrial que es troba 
en condicions insalubres, 
indignes, insegures i deplora-
bles, sense lavabos operatius, 
sense llum, brut...”. Recor-
den que, a finals de febrer, 
van tenir coneixement de 
l’imminent desallotjament 
de la nau perquè el contrac-
te de lloguer ha caducat fa 
vuit anys i l’Ajuntament “no 
té prevista cap alternativa 
satisfactòria i això deixa les 
entitats del poble desempa-
rades i al límit de les seves 
possibilitats”. 

La moció demana posar a 
disposició de les entitats un 

equipament municipal en el 
termini d’un mes i construir, 
reformar o rehabilitar equi-
paments al nucli de la Roca 
centre en el termini màxim 
de quatre anys i permetre 
que les entitats puguin fer 
aportacions sobre la pro-
posta. També reclamen que 
es creï una comissió mixta i 
paritària de treball i segui-
ment del projecte entre 
l’Ajuntament i les entitats.

La moció va ser aprovada 
per unanimitat de tots els 
grups polítics, però amb una 
modificació que va demanar 
l’alcalde, Albert Gil, com a 
condició per poder aprovar-
la. L’alcalde va advertir que 
no és factible complir el punt 
que demana disposar d’un 
espai provisional en 30 dies. I 
va demanar que en la comis-
sió mixta entre Ajuntament 
i veïns hi hagi representats 
tots els grups municipals. 
També va oferir poder fer 
la primera reunió d’aquesta 
comissió, immediatament 
després de la Setmana Santa. 

Per la seva banda, Sara 
Colorado valorava positiva-
ment l’aprovació de la moció i 
la convocatòria de la comissió 
mixta de treball, però tam-
bé feia un advertència: “La 
moció no és d’obligat compli-
ment i fins que no tinguem 
l’espai, nosaltres no pararem.”

DENÚNCIA PER UNA 
ACTUACIÓ POLICIAL

En el mateix ple, la portaveu 
de les entitats va denunciar 
que, el dia 25 de març, algu-
nes persones que penjaven 
pancartes i cartells reivindi-
catius, van ser identificades 
per la Policia Municipal. Va 
demanar aclarir els fets i que 
no es tornin a repetir.

Unes 250 persones es manifesten per reclamar que l’Ajuntament faciliti locals en condicions
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A la presó, els penats pels delictes 
més violents s’hi queden tancats 
amb la seva culpa. Una càrrega 
massa pesada que molts opten 
per guardar en algun calaix del 
cervell i no obrir-lo més. I sense 
acceptar el que significa haver 
matat, o haver apunyalat, el risc 
de reincidir després de tornar al 
carrer es multiplica. Això és el que 
miren d’evitar amb la seva tasca 
els educadors i els psicòlegs de la 
presó enfrontant cada pres amb 
el mal que ha causat, tot i que es 
neguin a mirar-lo.  

«El que feu és burxar la ferida», 
els deixa anar a aquests professio-
nals, encertadament, un dels in-
terns de la presó de Quatre Camins 
(la Roca del Vallès) durant la ses-
sió d’un programa per evitar la re-
incidència de criminals violents, a 
la qual ha assistit EL PERIÓDICO. 
En la trobada, impartida al punt 
del racó més blindat del centre pe-
nitenciari, els reus estan asseguts 
en semicercle davant el Javi, edu-
cador, i la Samantha, psicòloga. 
Alguns volen parlar i seuen a prop 
d’ells i d’altres, que abaixen la mi-
rada, es col·loquen lluny i desitgen 
no ser vistos, impregnats de la 
mateixa incomoditat que devien 
sentir d’adolescents a l’escola. 

«Venen perquè això els ajuda a 
rebre permisos penitenciaris però, 
en molts casos, s’acaben obrint 

més del que pensaven», remar-
quen els professionals. «I els cos-
ta», remarquen, «perquè no saben 
com expressar el que senten». Per 
aconseguir que s’obrin realment 
hi ha les sessions individuals amb 
la Samantha en un espai que ano-
menen chill out, decorat pels ma-
teixos reus. «Com que saben que 
ningú els veu, poden plorar. I gai-
rebé tots ho fan», diu. 

Les cinc fases 

L’objectiu real d’aquests progra-
mes és evitar que hi hagi més víc-
times en el futur. I les dades de-
mostren que funcionen: la taxa de 
reincidència s’ha reduït del 40% al 
20% en els últims 20 anys. «Tre-
ballem en cinc fases diferents: re-
coneixement, penediment, perdó, 
reparació i autoperdó», sintetitza 
el Javi. És a dir, primer els interns 
han de començar per admetre que 
són responsables dels seus actes 
en lloc de presentar-se a si ma-
teixos com a víctimes d’una situa-
ció davant la qual no van tenir cap 
altra sortida: sí que la tenien, se’n 
podien anar, es podien adonar que 
estaven sent controlats per «emo-

cions» com «la ràbia» o la «por» i 
que, en el futur, si apareixen de 
nou, i són capaços de reconèixer-
les i d’acceptar el mal que provo-
quen, tindran l’opció d’anar-se’n 
en lloc d’atacar. 

El Taoufik, un marroquí de 38 
anys que compleix tres anys de 
condemna per apunyalar un altre 
home, assegura que a la presó ha 
après a analitzar-se, a descobrir 
que pot perdre el control. «Abans 
pensava que dominava les situa-
cions, ara sé que no», admet. 
Agustín Benítez, de 35 anys, des-

prés de sis anys en una cel·la que 
ha omplert de llibres, va començar 
el programa creient que seria una 
pèrdua de temps. I no. Aquest ha 
sigut el seu aprenentatge, raona, 
que té «massa prejudicis».  

Empatitzar 

Després d’admetre que són res-
ponsables dels seus actes, toca 
empatitzar amb la víctima. 
«Sembreu la zitzània, això fa 
mal», els recrimina un altre dels 
presos quan s’aborda aquesta 
part, que inevitablement implica 

que assumeixin el mal que han 
deixat. La Samantha i el Javi res-
ponen a l’intern amb un somriu-
re, sense negar-ho, i completen 
aquesta acusació proposant una 
altra manera de veure la tasca 
d’aquests treballadors –la majo-
ria dones– que no miren els au-
tors dels delictes més greus com a 
dimonis sinó com un fracàs com-
partit: «Tots som com un moble 
ple de calaixos i aquí aprenem a 
obrir-los tots i a netejar-los».  

Un reu d’esquena ampla i ca-
bells recollits en una cua llegeix al 
final de la classe una carta que ha 
escrit a la mare del noi que va as-
sassinar. Abans de compartir-la, 
assenyala que el dia que va treure 
una vida va creure erròniament 
que havia d’impedir a qualsevol 
preu que algú que no era del seu 
barri «hagués vingut a vacil·lar-
lo». L’escrit, que silencia de cop la 
sala, mai s'enviarà per correu: 
«Moltes vegades penso en vostè, 
que és la mare, i em cau el món a 
sobre. Ja que jo també soc pare, i 
llavors em poso a pensar en el 
meu fill. Penso que no sé si seria 
capaç de superar-ho. Em sap 
molt de greu haver-li causat 
aquest dolor tan profund. Si po-
gués tornar enrere, jo tornaria a 
aquell dia i me n’aniria d’aquell 
lloc, perquè el seu fill continués 
aquí amb nosaltres». 

El Luis és l’únic agressor se-
xual que accedeix a parlar amb 
aquest diari. Però demana que 
s’amagui el seu nom real i que no 
s’aclareixi en què va consistir el 
delicte continuat que va perpetrar 
contra una menor i que el manté 
entre reixes des del 2017 perquè, 
tot i que no va arribar a utilitzar la 
violència, el seu és el pecat «més 
estigmatitzat». Per sobre d’una 
barba blanca de druida, hi aparei-
xen dos ulls intel·ligents que ad-
verteixen que el Luis és algú cul-
te. «No tornaré a fer mal a ningú 
perquè ara soc conscient del que 
vaig fer. Cada vegada que veig a 
les notícies un delicte sexual se’m 
regira l’estómac». 

Al final del procés a què els sot-
meten els burxadors, hi ha l’«auto-
perdó», perdonar-se a un mateix. 
«Llavors els donem eines perquè 
puguin posar el cap al coixí cada nit 
i dormir», diu el Javi. És la part més 
difícil. «Faria el que fos, si pogués, 
perquè la víctima estigués més bé, 
però no puc», assegura el Luis. «I si 
no superes la culpa, continuaràs 
fent mal a la gent que encara t’es-
tima», assegura. n

 «Burxar la ferida»  
per no reincidir

Població reclusa

GUILLEM SÁNCHEZ 
Barcelona

«Si pogués tornar 
enrere, marxaria 
d’allà perquè el seu 
fill continués viu», 
escriu un condemnat

EL PERIÓDICO accedeix a la presó de Quatre Camins a una sessió 
d’un programa per evitar la reincidència de criminals perillosos. 

Les dades demostren que funciona: la taxa s’ha reduït 
del 40% al 20% en els últims 20 anys. 

Agustín Benítez, a la cel·la de Quatre Camins on està reclòs des de fa sis anys.

Jordi Otix

El repte dels 
professionals  
és enfrontar els 
condemnats al dolor 
que han causat

«No tornaré a fer 
mal perquè ara soc 
conscient del que 
vaig fer», diu un pres 
per delicte sexual
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El KH-7 es complica la vida Robert Cuesta: 
“No hem estat 
còmodes en 
cap moment 
del partit”

 Granollers

EL 9 NOU

L’entrenador del KH-7 BM 
Granollers Robert Cuesta, 
que estava molt il·lusionat 
i optimista abans de 
començar el partit, va aca-
bar molt contrariat amb 
el joc del seu equip i molt 
decebut per un resultat 
que no s’esperava i que ara 
els complica molt l’exis-
tència.

L’equip granollerí, que 
si hagués guanyat el partit 
hauria sortit de la zona de 
play-down perquè l’equip 
que el precedeix i que 
marca la zona de salvació 
–el Motive.co Gijón– havia 
perdut estrepitosament a 
Elx (35-17), no només s’hi 
manté sinó que ara, per 
sortir-ne, ja no depèn de 
si mateix, sinó que neces-
sita guanyar a Valladolid i 
esperar que les asturianes 
perdin contra el cuer.

“No hem esta còmo-
des en cap moment”, va 
començar explicant Cues-
ta. Malgrat que l’equip 
va començar bé, Cuesta 
va admetre que s’havien 
comès molts errors. “Hi 
ha hagut moltes preci-
pitacions. En atac hi han 
hagut moltes situacions 
que havíem marcat que no 
s’havien de fer i, al final, 
acabàvem xutant des d’on 
elles volien”, va afegir.

DIVISIÓ D’HONOR FEMENINA 
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La directora de joc del KH-7, Martina Capdevila, intenta arribar als sis metres en una acció de la primera meitat

Granollers

Xavi Mas

El KH-7 BM Granollers ja no 
depèn de si mateix per tal 
d’evitar el play-down quan 
tan sols queda una jornada 
per acabar la fase regular. 
L’equip tenia una bona opor-
tunitat de sortir-ne –l’equip 
que marca la salvació, el 
Motive.co Gijón, va perdre 
de forma clara contra l’Attic-
go BM Elx (35-17)–, però no 
va fer un bon partit, perdent 
contra el Gurpea Beti-Onak 
Azparren Gestión (25-27) 
davant d’un Palau d’Esports 
que feia molta patxoca –no 
es va aconseguir el rècord 
de 5.000 espectadors que es 
buscava però es va arribar a 
3.000.

Aquesta derrota obliga 
l’equip granollerí a gua-
nyar en l’última jornada a 
la pista del Caja Rural Aula 
Valladolid i esperar que el 
cuer, Grafometal La Rioja, 
guanyi a la pista del Gijón, 
amb qui ja va perdre a la pri-
mera volta (23-24).

Les de Cuesta van comen-
çar bé el partit; Martina 
Capdevila va treure el seu 
millor joc, la primera línia 
aconseguia connectar amb 
Paula Milagros als sis metres 
i Marta Mera estava encer-
tadíssima sota pals. Amb 
aquestes premisses, el KH-7 
va obrir escletxa al marcador 
a partir del minut 10, esca-
pant-se de quatre gols (7-3) 
i mantenint aquesta dife-
rència fins passat el minut 
20 (10-6), moment en què 
l’equip es va bloquejar.

(10-9) però el parcial del 
Beti-Onak va ser demolidor 
(0-7) –del 10-6 al 10-13– amb 
una Patricia Encinas que va 
esdevenir un autèntic mur 
sota els pals.

El KH-7 va tornar del 
descans de nou amb molta 
empenta i, amb un parcial 
de 4-0, va posar-se al davant 
–del 14-16 al 18-16– però 
va tornar a cometre massa 
errades en atac a posteriori, 
Encinas va tornar a ser clau 
i el Beti-Onak va capgirar de 
nou el marcador. Als últims 
minuts, empeses pel públic, 
les granollerines van aconse-
guir empatar a 22 i a 25 però 
les navarreses no es van dei-
xar intimidar i van segellar 
una victòria clau per a elles.

El tècnic visitant, Miguel 
Etxeberria, havia demanat 
temps mort després del 8-4. 
El seu equip va pujar el nivell 
defensiu i va començar a 

recuperar terreny aprofitant 
els dubtes i les imprecisions 
en l’atac granollerí. Cuesta 
va aturar el partit encara 
amb avantatge al marcador 

DIVISIÓ PLATA FEMENINA

la porta de les tres primeres 
posicions, al Mubak li està 
faltant caràcter i un punt 
de rebel·lió per desencallar 
aquests partits intranscen-

dents. Contràriament, i fent 
una temporada força més 
discreta, l’Alacant va tenir 
un punt més de fam, especi-
alment als minuts finals per 

Mubak BM La Roca 25

Gómez, Jiménez (5), Fontcuberta 
(1), Ortega, Clascà (2), Laia Garcia 
i Guerreiro (2) [set inicial]; Ramírez 
(ps), Vallejo (1), Tyaglyay (3), 
Dueñas (2), Ribas (4), Felip (1), 
Torregrosa (2) i Tamada (2).

EON Horneo Alicante 28

Vicente, Peral (8), Mateo (2), Phull, 
Quiles, Gutiérrez (3), Perelló (1), 
Turrado (4), Kurchankova (8), 
Pastrana, Ramírez (1), Sáez i Peño (1).

ÀRBITRES: Oriol Grèbol i Miquel Vigo. No hi van haver exclusions.

PARCIALS: 0-2, 4-4, 6-5, 7-8, 10-12, 12-13 [descans]; 15-15, 18-18, 21-21, 23-23, 
23-24 i 25-28.

Les de Quique Gallego cauen a la 5a posició després de perdre contra l’Alicante (25-28)

El Mubak peca de manca d’intensitat

endur-se els dos punts.
L’inici de partit va ser un 

cúmul d’errors a ambdós 
costats de la pista, principal-
ment pel que fa a La Roca, 
que va trigar sis minuts a tro-
bar porteria. Només l’extrem 
esquerra, Marina Jiménez, 
amb quatre dels sis primers 
gols, semblava trobar-se 
còmoda en atac. Tot i això, 
i amb una intensitat força 
baixa, el Mubak va dominar 
el partit, amb avantatges 
mínims. L’Alacant, però, amb 
les idees més clares en atac, 
va marxar al descans un gol 

per sobre, després d’una breu 
reacció de les locals (12-13).

Vuit minuts de la represa 
va trigar el Mubak a posar-
se al davant (17-15). Un 
bon moment, però, que no 
va tenir continuïtat aprofi-
tant el moment de debili-
tat de l’Alacant. La lateral 
Kurchankova, amb un potent 
llançament exterior, va res-
catar el seu equip. El partit 
es va moure en la màxi-
ma igualtat durant molts 
minuts. Algunes decisions 
arbitrals, algunes de força 
discutides, van enfurismar 
les locals, que van perdre el 
nord en atac en els darrers 
minuts. L’Alacant, per la seva 
part, sense necessitar gaire, 
va poder assegurar el triomf 
amb un parcial d’1 a 4 en els 
instants finals.

KH-7 BM Granollers  25

Marta Mera, Lea Kofler, Ona Vegué 
(5, 1p), Ester Somaza (3, 2p), Paula 
Milagros (6), Ana González (1) i 
Jana Castañera [set inicial]; Nicole 
Wiggins (ps), Imane ben Chayhab, 
Alba Tort (1), Ona Vila (1), Maria 
Grasielly Brasil (1), Kadidiatou 
Jallow Diallo i Martina Capdevila (7).

Gurpea Beti-Onak 27

Patricia Encinas, Adriana Mallo (1), 
Ainhoa García (4), Lyndie Tchaptchet 
(3), Lucía Zamora, Macarena Sans (2) 
i Valeska Andrea Lovera Salas (3, 2p) 
[set inicial]; Naiara Retegui, Graciela 
Ayelen García, Eider Hernández (6), 
Natalia Montilla (1), Paula García (5, 
1p), Estitxu Rodríguez (2) i Kassia 
Janete José César.

ÀRBITRES: Luis Ignacio Colmenero i Víctor Rollán. Exclusions: Kofler (2) i 
Milagros del KH-7 BM Granollers i Salas, Tchaptchet i Ainhoa García del Gurpea 
Beti-Onak Azparren Gestión.

PARCIALS: 2-1, 3-3, 7-3, 10-7, 10-13 i 14-16 [descans]; 16-16, 19-19, 19-20, 22-22, 
24-25 i 25-27.

La Roca del Vallès

Eudald Clascà

La temporada que serà recor-
dada amb la millor classifi-
cació del Mubak BM La Roca 
a Plata Femenina, sigui en 
la quarta o en la cinquena 
posició, se li està fent llarga a 
les noies de Quique Gallego. 
Dissabte, novament al Pave-
lló Nou de la Roca, les roque-
roles van caure davant l’EON 
Horneo Alicante en un partit 
sense res en joc, d’aquells 
que no són gaire agraïts per a 
l’espectador. Un cop tancada 

L’equip de Cuesta perd contra el Beti-Onak (25-27) davant de 3.000 espectadors
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Les entitats de la Roca amenacen de no
participar en la festa major - El 9 Nou
Les entitats de la Roca amenacen de no participar en la propera festa major si l’Ajuntament no
els facilita un equipament provisional en el qual es puguin reunir, desenvolupar les seves
activitats i emmagatzemar els seus materials. Ho va advertir dijous Sara Colorado, de l’entitat La
Belluga, que va fer de portaveu en el ple de l’Ajuntament en què van presentar una moció
reclamant una solució a un problema que asseguren que s’arrossega des de fa 30 anys.

De fet, ja fa setmanes que les entitats van decidir aturar les seves activitats i Colorado va advertir
que si no es troba una solució “l’aturada continuarà i possiblement es quedaran sense festa
major”.
Abans del ple, unes 250 persones es van manifestar pels carrers de la Roca i es van concentrar
a la plaça de l’Ajuntament. A l’inici del ple, la portaveu va llegir una moció en què es demanen
accions concretes. Una moció que firmen un total de 38 entitats del poble, entre les quals n’hi ha
de culturals, esportives, solidàries, i les associacions de veïns.

La moció alerta que les entitats estan al límit i denuncien que pateixen “un dèficit històric de
manca d’equipaments dignes que ja ha esdevingut inajornable i és del tot insostenible”.
Lamenten que, en tres dècades “cap equip de govern, sigui del color que sigui i pels motius que
siguin, ha apostat pel projecte reivindicat constantment per les entitats”.

Diuen que la solució recurrent ha estat “ubicar les entitats en espais municipals deplorables
sense fer-hi cap actuació de millora”. En aquest sentit, recorden que han estat a l’antic
escorxador municipal, l’antic ajuntament o l’antiga caserna de la Guàrdia Civil. “Alguns ja han
caigut pel seu propi pes i d’altres estan a punt de fer-ho”, adverteixen.

Afegeixen que, en els darrers anys, l’únic equipament del qual disposen “és una nau industrial
que es troba en condicions insalubres, indignes, insegures i deplorables, sense lavabos
operatius, sense llum, brut…”. Recorden que, a finals de febrer, van tenir coneixement de
l’imminent desallotjament de la nau perquè el contracte de lloguer ha caducat fa vuit anys i
l’Ajuntament “no té prevista cap alternativa satisfactòria i això deixa les entitats del poble
desemparades i al límit de les seves possibilitats”.

La moció demana posar a disposició de les entitats un equipament municipal en el termini d’un
mes i construir, reformar o rehabilitar equipaments al nucli de la Roca centre en el termini màxim
de quatre anys i permetre que les entitats puguin fer aportacions sobre la proposta. També
reclamen que es creï una comissió mixta i paritària de treball i seguiment del projecte entre
l’Ajuntament i les entitats.

La moció va ser aprovada per unanimitat de tots els grups polítics, però amb una modificació que
va demanar l’alcalde, Albert Gil, com a condició per poder aprovar-la. L’alcalde va advertir que
no és factible complir el punt que demana disposar d’un espai provisional en 30 dies. I va
demanar que en la comissió mixta entre Ajuntament i veïns hi hagi representats tots els grups
municipals. També va oferir poder fer la primera reunió d’aquesta comissió, immediatament
després de la Setmana Santa.

Per la seva banda, Sara Colorado valorava positivament l’aprovació de la moció i la



convocatòria de la comissió mixta de treball, però també feia un advertència: “La moció no és
d’obligat compliment i fins que no tinguem l’espai, nosaltres no pararem.”

Denúncia per una actuació policial

En el mateix ple, la portaveu de les entitats va denunciar que, el dia 25 de març, algunes
persones que penjaven pancartes i cartells reivindicatius, van ser identificades per la Policia
Municipal. Va demanar aclarir els fets i que no es tornin a repetir.



Trànsit habilitarà carrils en sentit contrari a
l'AP-7 pel retorn de Setmana Santa - El 9
Nou
El Servei Català de Trànsit obrirà diumenge i dilluns carrils en sentit contrari habitual a l’AP-7
entre Sant Celoni i Montornès. En tots dos dies, s’activaran a la tarda. A banda, els camions
tindran prohibit circular entre l’Hospitalet i Maçanet en franges horàries de divendres, diumenge i
dilluns.

Trànsit demana “no abaixar la guàrdia en cap moment” aquesta Setmana Santa davant l'”alta
mobilitat” que es preveu en els propers dies, tant a destinacions de platja com de muntanya. La
subdirectora general de Gestió del Trànsit, Lourdes Puigbarraca, ha indicat que uns 380.000
vehicles sortiran de l’àrea metropolitana entre aquest dijous i divendres i en tornaran uns
600.000 entre diumenge i dilluns.

Trànsit preveu que les vies amb afectacions més importants siguin l’AP-7 i trams de l’A-2, la C-
16, la C-17, la C-32, la C-65, la C-31 i l’N-340. Algunes vies tindran mesures especials, com
limitacions de velocitat específiques o carrils addicionals per a l’operació retorn. Els Mossos
d’Esquadra faran 1.300 controls.

El SCT i els Mossos d’Esquadra demanen prudència a la carretera, tant en trajectes llargs com
curts, davant l’elevada mobilitat que es preveu pels propers dies en el que és la primera
operació especial de trànsit de l’any.  

“Cal estar sempre atents a la carretera, a la sortida, a la tornada i un cop ja s’hagi arribat al lloc
de destí”, ha afirmat el sotscap de la Comissaria General de Mobilitat dels Mossos, l’intendent
Vicenç Gasulla, en declaracions als periodistes a les portes dels dies festius de Setmana Santa.

“Volem que tothom torni a casa”, ha apel·lat Puigbarraca des del Centre d’Informació Viària de
Catalunya (CIVICAT), des d’on es fa el seguiment de la situació a les carreters. La subdirectora
general de Gestió del Trànsit recomana planificar els desplaçaments, preveure’n alternatives,
evitar les hores punta i informar-se de l’estat del trànsit.

L’AP-7, la via que concentrarà més desplaçaments

La via on es preveu que hi hagi més mobilitat és l’AP-7, on ha augmentat molt la circulació des
que es van alliberar els peatges. Els desplaçaments es concentraran tant en el tram nord, a
Hostalric, Sant Celoni i La Roca del Vallès, com al sud, a Castellbisbal, Martorell, Gelida i Sant
Sadurní d’Anoia.

A més de l’AP-7, altres vies que podran registrar retencions són l’A-2 a Esparreguera; la C-16
entre Berga i Cercs; la C-17 a Parets i Ripoll; la C-32 a Sant Andreu de Llavaneres i Mataró; la
C-65 i la C-31 a Platja d’Aro i la N-340 al Vendrell.

Trànsit preveu que els moments més complicats siguin aquest dijous, de les 14 h a les 21 h, i
divendres al matí, quan s’espera que marxin prop de 400.000 vehicles de l’àrea metropolitana
de Barcelona, una operació sortida que ja va començar el cap de setmana passat. Quant a



l’operació retorn, amb uns 600.000 vehicles, començarà diumenge i s’allargarà durant tot
el Dilluns de Pasqua, de les 12 del migdia fins la mitjanit.  

Carrils addicionals a l’operació retorn, velocitats específiques i altres mesures

Trànsit i Mossos desplegaran un dispositiu especial aquests dies amb mesures per garantir la
seguretat viària i reduir les congestions. En total, seran més de 200 quilòmetres de mesures de
regulació del trànsit.

Les més importants seran durant el retorn de diumenge i dilluns, amb el muntatge de tres carrils
addicionals al sentit contrari a l’habitual: a l’AP-7 nord de Sant Celoni a Montornès del Vallès; a
l’AP-7 sud de Vilafranca a Molins de Rei / B-23 i la C-32 a Sant Andreu de Llavaneres a Montgat
/ B-20.

També s’anul·laran carrils d’incorporació o inversió de prioritat de rotondes, en vies com la C-16,
C-14, C-55, C-31, C-65 i N-II.

Hi haurà altres restriccions que ja s’han començat a aplicar, com la reducció a 100 km/h a l’AP-7
entre Gelida i Martorell en sentit sud durant l’operació sortida (dijous 15 – 21 h i divendres 9 – 14
h) i en sentit nord diumenge i dilluns (15 – 22 h). En aquest tram els camions han de circular per
la dreta i no poden avançar. Aquesta és una mesura que es va començar a aplicar fa dos caps
de setmana, amb controls de velocitat i d’ús dels carrils.

També, en el tram de l’AP-7 de la Roca a Martorell els vehicles pesants hauran de circular pel
carril dret, màxim a 80 km/h i no podran avançar el dijous de 15 a 21 h, a més d’altres
restriccions, com la prohibició que circulin per l’AP-7 entre Maçanet i L’Hospitalet de
l’Infant (divendres 10-14 h, diumenge 17-22 h i dilluns 10-22 h).

Alguns punts de la xarxa viària estan en obres i aquests treballs, encara que alguns s’aturen
durant aquests dies, poden afectar  la fluïdesa del trànsit (per exemple, AP-7 a Castellbisbal; C-
15 d’Olèrdola a Torrelavit; C-17 de Mollet a Centelles; C-35 a Vilalba Sasserra i la C-59 a
Caldes de Montbui; a Ripoll C-17 / N-260; N-II de Tordera a Maçanet; C-63 a Lloret de Mar; C-66
de Banyoles a Porqueres i C-14 a Artesa de Segre).

Preocupa especialment el consum d’alcohol, que augmenta

Els Mossos d’Esquadra tenen previst fer un total de 1.310 controls policials a les carreteres, tant
les de més mobilitat com en secundàries, amb 1.462 efectius. L’intendent Gasulla ha remarcat
que seran controls de tot tipus: d’alcoholèmia i drogues, de velocitat, de distraccions, del cinturó
de seguretat, de motocicletes i de transport de mercaderies.

Gasulla ha alertat que les taxes d’alcoholèmia al volant tenen una tendència a l’alça i ha avisat
del perill que suposa conduir sota els efectes de l’alcohol i altres drogues. També ha advertit
sobre els excessos de velocitat, que incrementen la gravetat dels accidents, i de les distraccions,
una causa important de la sinistralitat.

Preguntat pels accidents amb porc senglars, el sotscap de la Comissaria de Mobilitat ha
reconegut que hi ha molts accidents en aquestes circumstàncies, sobretot cap al tard, tot i que
també ha puntualitzat que la majoria no són greus. “És un problema difícil de prevenir perquè es
dona de forma aleatòria a tota la xarxa viària i és per la seva idiosincràsia, un animal que



envaeix la via”, ha dit.    



Disset detinguts a Granollers, la Roca i Lliçà
de Vall per tràfic de cocaïna en una
operació amb cent policies
La Policia Nacional ha detingut

disset persones

al Vallès Oriental per

tràfic de drogues

. Sobretot cocaïna, però durant els registres també es van localitzar haixix i marihuana. Tres dels
detinguts han ingressat a presó.

La policia ha precisat que el grup venia al detall a Granollers, la Roca del Vallès, Canovelles i
les Franqueses. Els membres estaven ben organitzats i tenies les tasques perfectament
definides: hi havia

dos líders

i, tot seguit, es trobaven els

cuiners

, que barrejaven i empaquetaven la cocaïna en dosis personals de mig o un gram. Per sota hi
havia els

venedors

.

Pel que fa al procés de venda, la policia especifica que no hi havia un punt fixe. Els consumidors
contactaven amb un parell de telèfons i quedaven en

llocs discrets

i sempre diferents, on es feia la transacció.

Els cuiners entregaven la droga als venedors als serveis de dos establiments d’hosteleria de
Granollers "sense que hi hagués cap contacte físic o conversa". Un cop tenien la droga, els
venedors anaven al lloc on havien quedat amb el client.

Un exemple més de la distribució de tasques del grup era que només els cuiners tenien contacte
permanent amb la droga. De fet, l’organització tenia dos immobles on s’hi estaven amb les
substàncies, i les seves ubicacions no les coneixia cap membre del grup, ni els mateixos líders.

També destaca el fet que si els líders se n’adonaven que alguns dels clients habituals portaven
temps sense consumir, els hi facilitaven



dosis gratuïtes

per tornar-los a enganxar i no perdre negoci.

Finalment, la matinada del 9 de març,

més de 100 policies

van fer vuit entrades i registres en sis immobles de Granollers, un de la Roca i un de Lliçà de
Vall. Hi va haver disset detinguts, tres dels quals ja han ingressat a presó.

 



8/5/23, 8:42 (7) VOTV - El partit Sumem la Roca s’estrenarà aquestes eleccions municipals - YouTube

https://www.youtube.com/watch?v=0ZpbNnw3umk 1/2

VOTV � El par��� Sumem la Roca s’es�renarà aquestes elecc�ons mun�cipals

3,28 K suscriptores
Suscribirme 0 Compartir Descargar

51 visualizaciones  hace 4 días51 visualizaciones  hace 4 días
Notícia emesa a l'informatiu del dia 3 de maig del 2023. Mostrar más

Todos Noticias sobre política Relacionados Subidas recientes Visto

Jarabe de Palo - Eso que tú me das (Videoclip O�cial)

77 M de visualizaciones • hace 2 años

3:32

VOTV - Infovallès - 3 maig 2023

65 visualizaciones • hace 4 días
Nuevo

49:33

Gonzalo Alhambra canta 'Qué bonita la vida' | Asaltos | La Voz Antena 3 2020

7,3 M de visualizaciones • hace 2 años

5:31

01. Los días raros - vetusta morla

9,6 M de visualizaciones • hace 9 años

6:48

Bombay Bicycle Club - Eat, Sleep, Wake (Nothing But You)

2,2 M de visualizaciones • hace 3 años

4:06

Maria Arnal i Marcel Bagés - Tú Que Vienes a Rondarme (Video O�cial)

2,6 M de visualizaciones • hace 6 años

3:59

Depedro - Como el viento (Videoclip)

VOTV

Jarabe de Palo (O�cial)

VOTV

La Voz Antena 3

vetusta morla

Bombay Bicycle Club

Maria Arnal i Marcel Bagés

Depedro

ES 7

https://www.youtube.com/@VOTVVallesOriental
https://www.youtube.com/watch?v=hE6CsyWv8Zs
https://www.youtube.com/watch?v=hE6CsyWv8Zs
https://www.youtube.com/watch?v=im4GZksIq60
https://www.youtube.com/watch?v=im4GZksIq60
https://www.youtube.com/watch?v=zLqDV138iTY
https://www.youtube.com/watch?v=zLqDV138iTY
https://www.youtube.com/watch?v=fC10oVwBOkI
https://www.youtube.com/watch?v=fC10oVwBOkI
https://www.youtube.com/watch?v=zFb86yrodxE
https://www.youtube.com/watch?v=zFb86yrodxE
https://www.youtube.com/watch?v=MbmFqUtK2aw
https://www.youtube.com/watch?v=MbmFqUtK2aw
https://www.youtube.com/watch?v=7xPLnnnEpvo
https://www.youtube.com/watch?v=7xPLnnnEpvo
https://www.youtube.com/@VOTVVallesOriental
https://www.youtube.com/


La Policía Nacional desarticula una banda
que regalaba cocaína a personas en
desintoxicación
La Policía Nacional ha detenido a 16 personas por presuntamente vender cocaína al por menor
en Granollers, La Roca del Vallès, Canovelles, les Franqueses del Vallès y Lliçà de Vall.

En el dispositivo, llevado a cabo el 9 de marzo, participaron más de un centenar de efectivos,
que realizaron ocho entradas y registros simultáneos en los que incautaron “una cantidad
notable de cocaína” y 22.000 euros en metálico.

Supuestamente los detenidos integraban un grupo criminal con “una estructura totalmente
definida, con estabilidad y reparto de funciones”, y tres de ellos han ingresado en prisión
provisional.

Había dos líderes, bajo las órdenes de los cuales estaban los encargados de mezclar y
empaquetar la droga en bolsitas monodosis y, en último lugar, los vendedores, quienes
facilitaban la droga a los consumidores en “lugares discretos” y siempre diferentes.

La organización establecía contactos con los clientes a través de dos teléfonos móviles, y
cuando los líderes detectaban que los habituales llevaban tiempo sin consumir, les ofrecían
una dosis gratis.

Los individuos que preparaban la droga supuestamente facilitaba la droga a los vendedores en
los lavabos de un local de Granollers sin establecer contacto físico ni conversación, y los últimos
la entregaban “directamente” a los compradores.

El grupo contaba con dos “inmuebles de seguridad” en los que preparaban y guardaban la
droga, a donde no acudían ni los líderes ni los vendedores para evitar ser vinculados con la
cocaína.

https://www.larazon.es/cataluna/20220720/6dkavbx3o5hk3flaoqtxfjfya4.html


La Roca del Vallès termina marzo con 447
personas en situación de desempleo

Un total de 70 personas se han quedado sin trabajo en la
localidad en el último mes

El municipio de La Roca del Vallès ha terminado marzo con una subida del desempleo.
Asciende hasta las 447 personas que actualmente se encuentran sin trabajo en la localidad,
según el Instituto de Estadística de Cataluña (Idescat).

En total, son 70 personas más sin trabajo comparado con el mes pasado, en una situación
económica condicionada por la crisis que ha provocado la pandemia de coronavirus. Estas
cifras reflejan un aumento con respecto al mes pasado, cuando el municipio acabó el periodo
con 4.400 personas sin empleo.

El sector servicios, el más castigado

El sector servicios es el más azotado en la localidad según los últimos datos publicados. El
Departamento de Trabajo, Asuntos Sociales y Familias, señala que en La Roca del Vallès hay
un total de 311 personas de esta actividad en paro, lo que representa un 69,57% del total de
desempleados. Por orden descendente, le siguen industria (16,55%), construcción (6,49%) y
agricultura (0,45%).

La pandemia provocada por el coronavirus ha sido uno de los mayores motivos que ha afectado
tasa de paro en el municipio, pero hoy en día no es el único. Todas las medidas de contención
y aforo que se implantaron afectaron en gran medida a los ingresos de parte del sector servicios,
dejando a gran parte de los negocios en una situación de incertidumbre. Afortunadamente, la
aprobación de los Expedientes de Regulación Temporal de Empleo (ERTE) han contribuido a
frenar la tasa de paro (aún quedan personas en esta situación) desde 2020 y en el comienzo
año, se firmaron más contratos indefinidos que en los últimos años, lo que ayuda a frenar la
temporalidad en el empleo.

No obstante, varios factores económicos explican esta evolución del paro en España en los
últimos meses. La elevada inflación actual supone un revés importante tras varios años
agravados por la pandemia. La compra de productos básicos se convierte en un privilegio para
las familias de todo el país, que se ven obligadas a utilizar una gran parte de su sueldo en la
cesta de la compra. Frente a esta situación, se están negociando mejoras salariales.

Por otra parte, la crisis energética que azota Europa conlleva medidas que endurecerán el
invierno de manera significativa. La subida de los precios provocada por el conflicto de la guerra
ucraniana se hará notar más en el norte de Europa, aunque España también está sufriendo la
subida de los costes de la energía. Además, las continuas amenazas de Putin sitúan al viejo
continente en un panorama de incertidumbre en los últimos meses de 2022.

Mujeres entre 60 y 64 años

https://cronicaglobal.elespanol.com/cataluna-uno-a-uno.html
https://cronicaglobal.elespanol.com/tag/paro
https://www.idescat.cat/


La proporción de desempleados entre hombres y mujeres en La Roca del Vallès es bastante
igualada, aunque las cifras son ligeramente más altas en el caso de las mujeres (266 personas)
que en el de los hombres (181 parados).

En cuanto a la edad, el grupo más afectado por el paro es aquel que abarca adultos entre 60 y
64 años, con 90 personas actualmente sin trabajo.



Les mesures a l'AP-7, a prova: tot el que
has de saber per circular-hi
L'autopista AP-7 és la via catalana on es preveu que hi hagi més mobilitat durant aquesta
Setmana Santa. 

Des que es van alliberar els peatges hi ha augmentat notablement el pas de vehicles, la
Generalitat hi ha posat en marxa diferents mesures per intentar millorar el flux de circulació i
reduir la sinistralitat.

Així mateix, també hi ha algunes les mesures específiques per aquests dies, en què els trams
que tenen un risc especial d'alta mobilitat i embús a Catalunya se situen en aquesta via: entre
Hostalric i la Roca del Vallès, i entre Castellbisbal i Sant Sadurní d'Anoia.

Les hores punta seran les habituals: dijous a la tarda i divendres al matí pel que fa a l'operació
sortida (en què es preveu que sortiran de l'àrea metropolitana de Barcelona 380.000 vehicles) i
la tarda i nit de diumenge i dilluns per al retorn, en què s'estima que retornaran a Barcelona i a la
seva àrea metropolitana uns 600.000 vehicles.

A la via també hi ha alguns trams en obres que, encara que puguin aturar-se aquests
dies, poden interferir en la fluïdesa del trànsit. L'afectació més destacada per obres a l'AP-7 és a
Castellbisbal en ambdós sentits. Les altres, menys importants, són totes en sentit nord: entre
Darnius i Agullana, a Garrigàs, i entre Castellet i la Gornal i l'Arboç.

Les principals mesures

Carrils addicionals: s'instal·larà, a les hores punta d'aquesta operació, un carril addicional en el
tram entre Sant Celoni i Montornès del Vallès (per permetre desplaçaments en sentit sud), i entre
Vilafranca del Penedès i Molins de Rei (que permetrà desplaçaments en sentit nord).

A 100 km/h: el límit de velocitat de l'AP-7 és de 100 km/h entre Granollers i el Papiol. La
mateixa limitació també s'aplica entre Martorell i Gelida: en sentit sud dijous a la tarda i
divendres al matí, i en sentit nord diumenge i dilluns a la tarda. 

Camions restringits: els vehicles de més de 7,5 tones estaran restringits entre Maçanet de la
Selva i l'Hospitalet de l'Infant divendres al matí, i diumenge i dilluns a la tarda.

Camions per la dreta i sense avançaments: els vehicles pesants tenen l'obligació de circular
per la dreta i no poden avançar entre Calafat i Camarles. La mesura es va estrenar aquest
dimarts i es mantindrà de forma permanent. També s'aplica la mesura en el tram de la Roca a
Martorell dijous a la tarda, i entre Martorell i Gelida: en sentit sud dijous a la tarda i divendres al
matí, i en sentit nord diumenge i dilluns a la tarda.  Així mateix, els camions hauran de circular
per la dreta i com a màxim a 80 km/h en els trams d'autopista on s'instal·lin carrils addicionals en
sentit contrari.

Més vigilància: els últims mesos, Trànsit ha anunciat la incorporació de nous radars mòbils en

https://www.ccma.cat/324/les-xifres-de-lap-7-des-que-es-gratuita-cues-que-duren-fins-a-un-140-mes/noticia/3219749/
https://www.ccma.cat/324/entra-en-vigor-el-limit-de-velocitat-de-100-kmh-a-lap-7-entre-granollers-i-el-papiol/noticia/3198223/


punts amb un índex de sinistralitat elevat, com la trifurcació del Papiol B-23/A-2/AP-7. També es
controlen per aire diferents trams de l'AP-7 on es cometen infraccions d'incorporació i on hi ha
limitacions i restriccions de vehicles pesants. Per al conjunt de Catalunya, aquesta Setmana
Santa els Mossos desplegaran 1.462 agents de trànsit.



Un reclús de la presó de Joves, ferit greu a
l'esquena en una baralla amb dos interns
més

Un reclús de la presó de Joves, ferit greu a l'esquena en
una baralla amb dos interns més

ACN null - Un intern de la presó de Joves de la Roca del Vallès va haver de ser traslladat aquest
dijous a l'hospital a causa d'una ferida incisiva greu a l'esquena feta amb un objecte punxant,
després de protagonitzar una baralla amb dos reclusos més. L'incident es va produir fora de la
cel·la, segons han informat fonts penitenciàries a l'ACN.

Mostrar comentarios

Cargando siguiente contenido...



8/5/23, 8:40 (7) VOTV - El Ple de la Roca aprova el projecte per millorar el passatge Espanya - YouTube
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Nuclio crea la seva
primera startup a Madrid

La fàbrica d’empreses Nuclio ha fundat
la seva primera startup amb seu a
Madrid. L’ha creada amb Fares Amer,

farmacèutic, doctor en medicina pre-
ventiva i emprenedor en sèrie, i Simona
Loddo, una emprenedora experta en el
màrqueting de startups. La nova empre-
sa emergent, nascuda el setembre del
2022, és Arediana i es dedica a la
comercialització de suplements alimen-
taris pensats per millorar la salut de les
dones en totes les etapes de la seva

vida. Arediana també pretén ser una
comunitat que dona suport a les
dones. “Informem i oferim solucions
amb base científica”, assenyala
Amer. El 2023 els emprenedors
preveuen ingressar 500.000 euros i
aixecar prop d’un milió d’euros en
un mínim de dues rondes de finan-
çament.

Arediana comercialitza suplements
alimentaris per a dones

Empreses Cloudtown
Brands

Azolla
Projects

Unik Health Proecoway Accexible
Secció oferta per:

Les renovables, a l’aula

Jose Antonio Gavilán feia de comercial per a altres empre-
ses fins que fa tres anys va decidir començar a vendre per a
ell mateix. Va fundar Proecoway, una “startup dedicada al
desenvolupament comercial de solucions innovadores,
ecològiques i rendibles a través de tecnologies ecososteni-
bles”. El producte estrella d’aquesta empresa emergent
barcelonina és una eina educativa que porta les energies
renovables a les aules. “Tenim enmarxa quatre pilots en
centres educatius de Catalunya”, explica Gavilán. L’empre-
nedor s’ha fixat com a objectiu fer-se un lloc al mercat naci-
onal i, més endavant, ambiciona expandir l’empresa per
Europa.

Permet diagnosticar i
fer el seguiment de
malalties com la
depressió o l’alzheimer

Diagnòstic de
malalties a
través de la parla Fundada el 2018 pels germans

Carla i Javier Zaldua, la star-
tup Accexible ha fet una pro-
va pilot amb la companyia
d’assegurances mèdiques
DKV per validar la seva tec-
nologia que, mitjançant l’anà-
lisi de la parla, diagnostica i fa
el seguiment de trastorns
vinculats a la salut mental
(com ara la depressió o l’ansi-
etat) i al deteriorament
cognitiu (demències com
l’alzheimer, entre d’altres).
La tecnologia es basa en la
identificació i l’avaluació de
diferents biomarcadors
digitals a través de
l’estudi del discurs d’una
persona. Per poder fer aquest
pilot, l’empresa emergent ha
rebut un ajut de prop de
15.000 euros d’Acció. Amb
seu al Pier01 de Tech
Barcelona, la companyia té
una plantilla de nou
persones i treballa en la
internacionalització de
la seva tecnologia.

Proecoway ha creat una eina educativa específica

Accexible ha validat amb DKV la
seva tecnologia de detecció de
trastorns de la salut mental
mitjançant senyals de la veu

Un 70% de les vendes de
la companyia són a través
del canal digital i,
d’aquestes, un 75%són
per la plataforma Amazon

Ruth Alonso i Mar Cid feia
uns vint anys que treballaven
al mateix laboratori farma-
cèutic i nutracèutic quan la
venda de l’àrea de negoci del
qual elles depenien per part
de la companyia propietària
els va donar l’excusa perfec-
ta per deixar els seus llocs de
treball i muntar la seva prò-
pia empresa. La seva passió
pel món farmacèutic i nutra-
cèutic i les seves necessitats
com a dones de més de 40
anys les van portar a formu-
lar la seva pròpia gamma de
complements alimentaris
per a dones com elles. “Ja
havíem desenvolupat aques-
ta mena de suplements al
laboratori on treballàvem i
vam veure en el canvi en
l’empresa el moment ideal
per emprendre i apostar per
aquest producte, perquè hi
ha molts suplements al mer-
cat, però molt pocs que com-
pleixin amb les nostres exi-
gències”, recorda Alonso.
Unik Health va néixer a

Unik Health va néixer el 2018
de la mà de dues emprenedores
amb 20 anys de trajectòria
al sector farmacèutic

final del 2019 com una firma de
“complements alimentaris na-
turals, innovadors i amb base
científica, pensats per a dones
de 40 anys i més, però especial-
ment per a dones que tenen la
menopausa”, en les paraules de
Cid. “Unim la ciència amb allò
que és natural”, afegeix l’em-
prenedora. Elles mateixes s’han
ocupat de les fórmules i per
fer-les realitat han confiat en
un laboratori de la Roca del
Vallès.
Al cap de poc de sortir al

mercat, els va sorprendre la
pandèmia de la covid. La seva
salvació va ser apostar pel co-
merç digital, en especial per la

Complements alimentaris
formulats per i per a elles

plataforma de distribució
Amazon, que actualment
representa un 75% de les
seves vendes en línia. Les
cofundadores continuen
apostant fortament per Ama-
zon per fer créixer la marca
internacionalment de mane-
ra més ràpida. Ara per ara,
un 60% de les vendes són
internacionals, amb Europa i
el Regne Unit com a princi-
pals mercats. Les cofundado-
res s’han fixat com a pròxi-
ma meta desembarcar a la
Unió dels Emirats Àrabs.
Unik Health compta amb

una gamma de tres produc-
tes: un per ajudar a mantenir
l’equilibri emocional, un
altre per depurar l’organis-
me i el control del pes i un
tercer per combatre els sig-
nes d’envelliment. Al juny
veurà la llum un quart suple-
ment.
L’empresa, que va requerir

una inversió inicial de
110.000 euros, ven també a
través de clíniques de medi-
cina estètica i dermomedici-
na, botigues especialitzades i
té una botiga en línia
pròpia.



Decowood factura sis milions l'any 2022 i es
prepara per aterrar a Bèlgica
Decowood, fabricant de mobles i decoració de fusta, ha tancat 2022 amb unes vendes de
gairebé sis milions d’euros, un 20% més respecte a l’any anterior. L’empresa, amb seu a la Roca
del Vallès, es prepara per aterrar a Bèlgica, convertint-lo en el seu segon mercat estranger,
després d’expandir-se fa cinc anys a França, país que representa un 35% de la facturació global.
En la llista de pendents també figura Itàlia, on arribarà entre finals d’aquest 2023 i principis de
2024.

Fundada l’any 2015, la companyia ha anat obrint-se a nous productes mantenint el focus en
l’ús de fusta sostenible, provinent majoritàriament de boscos gallecs, i el disseny i la
producció locals. Va començar amb la venda de caixes de fusta, per emmagatzemar o decorar,
i després van venir els capçals, un dels seus productes més venuts. També van incorporar
quadres, marcs i tauletes de nit, fins que l’any passat van començar a llançar col·leccions on van
incloure altres productes com taules de centre o de menjador i prestatgeries. El tiquet mitjà se
situa entre els 160 euros i 180 euros, amb productes que van des dels 30 euros (caixes de
fusta) fins als 400 euros (taules de menjador).

Gairebé tots els productes que venen (el 90%) es fabriquen a la planta que tenen a la
Roca, subcontractant la resta a artesans locals experts en determinats materials o processos. Al
costat de la fàbrica, hi ha les oficines i el magatzem de Decowood. Quan aconsegueixin un
volum de vendes considerable als països on es volen expandir, de cara a 2024 o 2025,
estudiaran obrir un nou punt de distribució logística a França, sense deixar de produir a la ciutat
vallesana. Els mobles i la decoració que fabriquen es venen a través de la seva pròpia
pàgina web, que va créixer un 65% a Espanya l’any 2022. També es troben en altres e-
commerce com Maisons du Monde, Mano a Mano, Amazon, Privalia o Miravia, canals que els
permeten arribar a nous clients, especialment amb campanyes de pocs dies.

L’equip directiu de Decowood està liderat per Ion Vidaurreta, qui anteriorment dirigia Sweet
Messages, empresa dedicada a l’enviament de paquets personalitzats de bombons i
llaminadures per regalar. Aquesta companyia es va fusionar amb Decowood l’any 2021, per la
qual cosa Vidaurreta va passar a ser el conseller delegat de totes dues. A Sweet Messages, van
invertir Josep Talavera i Fernando Jiménez, cofundadors de Decowood. Talavera també és
cofundador i conseller delegat de Mundimoto, especialitzada en la compra i venda online de
motos de segona mà. Josep Talavera i Fernando Jiménez també van crear la marca de mitjons
Fox & Socks.

Per a aquest 2023, Decowood preveu un creixement dels ingressos d’entre el 15% i el 20% com
a mínim, en funció de com acabi evolucionant la situació econòmica. Amb beneficis des del
primer any d’activitat, es financen amb recursos propis i deute, descartant en el curt termini
una ronda que doni entrada a tercers i apostant pel creixement orgànic. La plantilla se situa en
els 37 treballadors, amb contractacions puntuals en pics de producció com les rebaixes.

Més enllà de l’expansió a Bèlgica i Itàlia, una de les àrees de negoci que Decowood vol
potenciar aquest any és el disseny i la producció personalitzats de mobles per a botigues,
restaurants i oficines, després d’haver treballat amb clients com les botigues de decoració Muy

/ca/startup-barcelonina-mundimoto-prem-accelerador/


Mucho i la de roba Bymo, el bar Galán (Barcelona) o les oficines de la marca de moda Brownie.
L’any 2022, aquest vertical va representar un 20% de les vendes i preveuen començar a buscar
més clients aquest 2023.
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ElsMossos d’Esquadra van desplegar un ampli dispositiu ahir a Collserola, on creien que s’havia atrinxerat el fugitiu
0.,*'%#!,@%.

L’AP-7 va concentrar els
principals problemes durant la
tarda d’ahir i va sumar més de
40 quilòmetres de trànsit lent i
cues. Fins a les 18 hores havien
tornat a la ciutat i la seva àrea
metropolitana uns 120.000 cot-
xes dels 600.000 que s’espera
que fins a aquesta mitjanit tor-
nin de les vacances de Setmana
Santa. A mitja tarda l’autopista

registrava 14 quilòmetres de re-
tenció entre Santa Margarida i
Sant Jaume dels Domenys i 12
quilòmetres de caravana entre
Santa Maria de Palautordera i
Sant Celoni. Entre Granollers i
la Roca del Vallès, cinc quilò-
metres més de retenció, i cinc
mésentreCastellbisbal iMarto-
rell. L’A-2, la C-14 o C-16 també
van registrar trànsit lent."

RogerL.S.,presumpteautordels fets,a lasevafitxadelclubdetir
=@,!0;9@7

L’AP-7 acumula 40 quilòmetres de cues
en la primera tarda d’operació tornada

$'"2##*! &%$#"!)(%

Un accident a l’altura de Fogars
de la Selva va complicar encara
més la primera tarda d’operació
tornada a l’AP-7, ahir. El xoc va
provocar més de 12,5 quilòme-
tres de retencions en direcció a
Barcelona, segons el Servei Ca-
talà de Trànsit (SCT). Circulació lenta i retencions a l’AP-7 a l’altura deMartorell

54214! /.-.+)(4=2),%!- & $/"

circulaven per la ciutat. La Poli-
cia Nacional està en contacte
amb elsMossos en espera de de-
cidir si el detingut és enviat a un
jutjat de Barcelona o si la causa
l’assumeix un jutjat de Múrcia.
En qualsevol cas, serà acusat
d’assassinat i de tres delictes de
detenció il·legal.En lespròximes
hores el jutjat hauràdedecidir si
ingressaa lapresó.
Roger L.S. va fugir deCanove-

lles després de matar l’encarre-
gat d’un club de tir. El jove, que
eramembredelcentredesdefeia
poc, estava disparant des d’una
de les cabines i en unmoment es
va acostar a l’armer, que estava
escombrantelterraabansdetan-
car. Quan va veure que estava
d’esquena va aprofitar per dis-
parar-li cinc trets. Les càmeres
de seguretat del local van captar
el moment i mostren com els
trets van tenir lloc sense cap dis-
cussió prèvia. L’assassí va obrir
focsensedir res.

10/*.)-0,
/?><:8668s

La fuga desesperada de Roger
L.S. es va acabar ahir a mig matí
en un punt inesperat, a Múrcia.
El jove, exmilitar, de 20 anys, va
ser arrestat per la Policia Nacio-
nal després que dues dones avi-
sessin aterroritzades que un ho-
me les havia obligat a punta de
pistola a portar-lo amb cotxe de
BarcelonafinsaMúrcia.Després
derebre la trucada, laPoliciaNa-
cional va localitzar el fugitiu i el
va detenir. Però aquelles dones
nohavienestat lesúniques.
Després del crim, l’assassí va

amenaçar amb una arma una al-
tradona,aquivaobligaraportar-
lodesdeCanovelles finsaBarce-
lona.Lavainterceptarenunaga-
solinera i la va apuntar amb la
seva pistola perquè el conduís a
la capital catalana. Les altres du-
es dones les va segrestar mentre

Detingut aMúrcia l’exmilitar fugitiu
acusat dematar l’armerd’un clubde tir
L’arrestat va obligar a conduir tres dones a punta de pistola des de Canovelles

dadesesperada,calpreguntar-se
quèvaempènyerRogerL.S.asu-
mir-se en aquesta espiral violen-
ta. Aquesta és unes de les incòg-
nites que miren de resoldre els
Mossos,totiquedemomentsen-
seresposta.L’arrestatnotéante-
cedents i no consta que tingués
capmalaltiamental.
El seu rampell irrefrenable va

començar a les 19.30 hores, just
quan va efectuar els primers
trets. Armat i amb tres caixes de
munició, va fugir cap a Barcelo-
na. Les primeres informacions
policialsapuntavenqueelfugitiu
s’havia atrinxerat a la serra de
Collserola. Els Mossos van des-
plegar un ampli dispositiu amb
efectius de diverses unitats per
enxampar-loi treballavenambla
hipòtesi que el sospitós s’hagués
canviat de roba i ahir al matí
encara fos per la zona. De fet,
algunsciclistes icorredorsesvan
topar amb controls de la policia

catalana. PeròRoger L.S. ja era a
Múrcia.
L’autor dels fets va començar

lacarreramilitar,peròlavaaban-
donar de manera voluntària. Vi-
via enunbarri de les Franqueses
del Vallès, a Corró d’Avall. Feia
pocs mesos que s’havia apuntat
al club de tir. Els socis del club
amb prou feines el coneixien. És
habitual que els usuaris del cen-
tre tinguin les seves pròpies ar-
mes, però com que es tractava
d’un membre novell per practi-
carva fer servirunapistolaque li
vadeixar el club i quevautilitzar
per cometre el crim i per segres-
tar les conductores. Quan va ser
detingut,RogerL.S.portavadues
pistolesa sobre.
“AlJordielvanmatarambuna

arma del club”, es lamentaven
ahir els usuaris del centre. Al-
guns membres del Club de Tir
Granollers es van acostar ahir a
lesportesdelesinstal·lacionsper
acompanyar-seelsunsalsaltres i
lamentar el que havia passat.
Ningú no entenia res, i recor-
davenambtristesaqueelJordi,a
qui coneixien bé perquè feia
diversos anys que treballava
d’armer al club. Es feien creus
que algú hagués estat capaç de
matar-lod’aquellamanera,sense
cap motiu aparent, i amb tanta
sang freda."

Desprésdelcrim,
vaobligarunadona
aportar-lo
aBarcelonai llavors,
duesmés, finsaMúrcia

malgratquequanvanarribaren-
cara estava viu, en van acabar
certificant lamort.
En vista dels fets, un jove ex-

militar que s’apodera de dues
armes,posafia lavidad’unhome
i segresta tres dones en una fugi-

L’encarregat, Jordi, de qua-
ranta i pocs anys, va quedar es-
tirat a terra agonitzant. Al local
no hi havia ningú més. Els sani-
taris de l’ambulància que es van
personar al lloc minuts després
van intentar reanimar l’home i,



Apuñalamiento en una prisión: dos presos
cosen a puñaladas a otro en su celda
Según recoge El Caso, dos presos han atacado a otro en el Centro Penitenciario de
Jóvenes de la Roca del Vallès (Vallès Oriental). El recluso herido ha tenido que ser trasladado
urgentemente a un hospital después de recibir varias puñaladas en su celda por parte de dos
otros internos. Los hechos han ocurrido a la una del mediodía de este Viernes Santo, según ha
podido saber ElCaso.cat, y los hechos se están investigando.

Violenta pelea entre presos

Según las primeras informaciones, el incidente se ha producido en el interior de una de las
celdas. La víctima se encontraba sola en su compartimento cuando los dos agresores le
sorprendieron con objetos punzantes. Los atacantes y la víctima son de origen árabe, y esta
última había llegado al módulo el día anterior después de pasar por el Departamento Especial
de Régimen Cerrado (DERT).

Todo apunta a que los atacantes le estaban esperando, y le abordaron por la
espalda, apuñalándolo hasta tres veces, llegando una de las cuchilladas hasta el pulmón. El
interno agredido se intentó defender, y también sufrió varios puñetazos y arañazos durante la
pelea. Los funcionarios de la prisión fueron alertados inmediatamente y consiguieron separar a
los tres presos, llevando al herido rápidamente a la enfermería del centro para poder recibir una
primera atención médica de urgencia. Mientras lo estabilizaban, llegó una ambulancia del
Sistema de Emergencias Médicas (SEM) con el que trasladaron a la víctima al hospital más
próximo.

Actualmente, los dos agresores están retenidos y se ha abierto una investigación con el fin de
aclarar las circunstancias y el móvil del ataque, así como la procedencia de los objetos
punzantes con los que han intentado poner fin a la vida del otro interno.

https://elcaso.elnacional.cat/es/noticias/apunalamiento-internos-brians-2-dos-presos-cosen-punaladas-celda_1003962102.html
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Jarabe de Palo - Eso que tú me das (Videoclip O�cial)

77 M de visualizaciones • hace 2 años

3:32

Gonzalo Alhambra canta 'Pienso en tu mirá' | Audiciones a ciegas | La Voz Antena 3 2020

5,7 M de visualizaciones • hace 2 años

4:58

Maria Arnal i Marcel Bagés - 45 Cerebros y 1 Corazón (Àlbum Complet)

378 K visualizaciones • hace 6 años

39:39

Depedro - Como el viento (Videoclip)

165 K visualizaciones • hace 2 años

4:31

01. Los días raros - vetusta morla

9,6 M de visualizaciones • hace 9 años

6:48

Ferran Palau 'Cel clar' (video o�cial casolà)

132 K visualizaciones • hace 3 años

2:41

VOTV - Busquem respostes - Josep Maria Gontan, candidat CUP Ajuntament de Granollers

VOTV

Jarabe de Palo (O�cial)

La Voz Antena 3

Maria Arnal i Marcel Bagés

Depedro

vetusta morla

Ferran Palau

VOTV
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https://www.youtube.com/


La moda emergente toma impulso con La
Roca Village | Modaes
La Roca Village apuesta por el emprendimiento. El complejo comercial, ubicado en La Roca del
Vallés (Barcelona), ha impulsado su segunda edición de la plataforma The Creative Spot x
Barcelona Fashion Forward, que tiene como objetivo apoyar y promover el talento y la
creatividad de marcas emergentes. 

 

Desde el 31 de marzo hasta finales de mayo, el complejo comercial acoge un espacio
donde las marcas emergentes Owl, KM by Lange, Zhannaona, G-LEM y Muro Collective,
podrán mostrar al público sus colecciones de verano de 2023.

 

En esta ocasión, la actriz Carla Quílez ha sido elegida como embajadora del proyecto. En
enero, La Roca Village firmó un acuerdo de colaboración con la Academia del Cine Catalán,
con el objetivo de formar parte de la edición número quince de los Premios Gaudí. 

 

 

La Roca Village acogerá las colecciones de las marcas emergentes hasta finales de mayo

 

 

El complejo comercial apoyó la categoría Mejor Interpretación Revelación al talento emergente
seleccionado: Albert Bosch, por Alcarràs; Carla Quilez, por La Maternal; Xènia Roset, por
Alcarràs, y Zoe Stein, por Mantícora.

 

Por su parte, en 2019, el outlet se asoció con el festival White Summer para convertirse en
escenario y punto de encuentro de artistas y programas culturales. Del mismo modo, el
centro comercial incorporó en 2021 piezas de los diseñadores de la última edición de 080. Las
prendas de las colecciones de Moises Nieto, Alighieri o Erdem, entre otros, podían encontrarse
a través del Virtual Shopping de La Roca Village y Las Rozas Village.

 

El complejo forma parte de The Bicester Village Shopping Collection, el paraguas que agrupa
los distintos outlets de Value Retail. El centro barcelonés cuenta con 140 marcas de moda en su
oferta.

Por su parte, el grupo The Bicester Collection, cuenta con 11 complejos de compras repartidos
en Europa y China. Fue creada y operada por Value Retail y actualmente alberga más de 1.300



tiendas de lujo.



Una quarantena d'interns de les presons de la Roca participen en una
caminada de 10 quilòmetres pel Mogent - El 9 Nou
Una quarantena d’interns de les presons de Quatre Camins i Joves, de la Roca, han participat aquest dimecres en una activitat de marxa nòrdica per
paratges de l’entorn dels dos centres penitenciaris i del riu Mogent. L’activitat ha reunit interns i educadors i treballadors dels dos centres. També hi ha
participat la consellera de Justícia, Gemma Ubasart. S’han fet accions similars a les nou presons catalanes coincidint amb el dia mundial de l’activitat física.

L’activitat ha reunit interns i professionals, que han recorregut els camins de l’entorn dels centres fins el punt de descans fixat al nucli de la Roca, on han
menjat, begut aigua i també s’hi han pogut fer un control mèdic ràpid. “L’objectiu és generar sinergies amb els professionals del centre, treballem amb un
objectiu comú, que és fer activitat física, tant amb els que en practiquen habitualment com amb els que no ho fan”, ha detallat la coordinadora comunitària de
Salut Penitenciària, Beatriz Armenteros.

Ubasart durant la caminada / Ferran Polo

El recorregut ha arrencat a la presó i ha creuat paratges de l’entorn del riu Mogent i zones ombrívoles que els participants han agraït per l’alta temperatura
que s’ha registrat durant tot el traçat. “La jornada d’avui és bonica, hem pogut compartir un dia d’activitat física i donar visibilitat a la feina feta durant l’any als
centres penitenciaris per fomentar-la”, ha detallat Ubasart.

El traçat ha culimnat de nou al centre penitenciari, on se’ls ha rebut amb música com si es tractés d’una prova esportiva i se’ls ha obsequiat amb una barreta
energètica que el taller d’hostaleria de la mateixa presó ha elaborat.

L’esport com a eina d’integració

L’activitat esportiva es dibuixa no només com una eina per estar en forma, sinó que als centres penitenciaris suposa una manera de relacionar-se. “Permet
treballar qüestions individuals i de reinserció, crear comunitat i xarxa amb interns i treballadors”, ha apuntat la consellera.

La rutina d’activitat física la lideren els monitors d’esport. “Ells ofereixen el servei als usuaris de la presó, perquè és una opció voluntària”, recorda
Armenteros, que considera que propostes com la d’aquest dimecres permeten promocionar la pràctica esportiva entre els interns.

Una visió compartida pels interns, que com en Ndione Samba, intern al mòdul penitenciari de Quatre Camins i un apassionat de les arts marcials, valora
que es potenciï per les seves propietats. “L’esport és saludable i et fa sentir bé, si et lleves i no fas res acumules estrès, et sents sol, i l’esport ajuda”, relata.



Alguns dels participants / Ferran Polo

En Saad Tahri, intern al centre penitenciari de joves, assegura que fa tant d’esport com pot. Seguidor del Barça, li agrada veure i jugar a futbol: “Cada cap
de setmana fem partits, i entre setmana practiquem altres esports, anem al gimnàs o aixequem peses”, explica.

Jornades com la d’aquest dimecres, però, tenen un valor afegit: “Ens permet sortir de la rutina i de l’entorn de sempre, obrir la ment”, relata. La voluntat
generalitzada és que es puguin fer més sortides d’aquest tipus, per respirar aire fresc i veure’s amb els seus companys en un espai completament diferent,
però sobretot fer activitat física i poder gaudir de l’entorn rural que ofereix els voltants del centre penitenciari.



8/5/23, 8:42 (7) VOTV - L’Ajuntament de la Roca lloga un local provisional per les entitats - YouTube
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Jarabe de Palo - Eso que tú me das (Videoclip O�cial)

77 M de visualizaciones • hace 2 años

3:32

Depedro - Llorona feat. Fuel Fandango (Videoclip O�cial)

6,6 M de visualizaciones • hace 4 años

6:57

La coronación del rey Carlos III de Inglaterra en 90 segundos | EL PAÍS

127 K visualizaciones • hace 1 día
Nuevo

1:44

VOTV - Trismar organitza la primera trobada de sevillanes a la Torreta

233 visualizaciones • hace 13 días

1:25

Al menos 27 muertos por incendio en la mina Esperanza 1 en Perú | EL PAÍS

5,5 K visualizaciones • hace 8 horas
Nuevo

VOTV

Jarabe de Palo (O�cial)

Depedro

El País

VOTV

El País
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Uns 160 presos participen en marxes
nòrdiques per celebrar el Dia Mundial de
l’Activitat Física - Social.cat
ACN

Uns 160 interns de centres penitenciaris d’arreu de Catalunya han participat en marxes
nòrdiques al voltant de les presons per commemorar el Dia Mundial de l’Activitat Física. La
iniciativa pretén fomentar la pràctica d’algun tipus d’Esport als centres, on actualment un 45%
dels interns en fa de manera habitual.

La consellera de Justícia, Gemma Ubasart, i el secretari de Mesures Penitenciàries, Armand
Calderó, s’han sumat a l’activitat que s’ha fet a la Roca del Vallès amb mig centenar d’interns
del centre penitenciari Quatre Camins i el centre de joves, que han recorregut uns 10
quilòmetres per l’entorn rural de la presó.

L’activitat ha reunit interns i professionals del centre, que han recorregut els camins de l’entorn
del centre fins el punt de descans fixat al nucli de la Roca del Vallès, on han menjat, begut aigua
i també s’hi han pogut fer un control mèdic ràpid.

“L’objectiu és generar sinergies amb els professionals del centre, treballem amb un objectiu
comú, que és fer activitat física, tant amb els que en practiquen habitualment com amb els que
no ho fan”, ha detallat la coordinadora comunitària de Salut Penitenciària, Beatriz Armenteros.

El recorregut ha arrencat a la presó i ha creuat paratges com un riu i zones ombrívoles que els
participants han agraït per l’alta temperatura que s’ha registrat durant tot el traçat.

“La jornada d’avui és bonica, hem pogut compartir un dia d’activitat física i donar visibilitat a la
feina feta durant l’any als centres penitenciaris per fomentar-la”, ha detallat Ubasart.

El traçat ha culimnat de nou al centre penitenciari, on se’ls ha rebut amb música com si es
tractés d’una prova esportiva i se’ls ha obsequiat amb una barreta energètica que el taller
d’hostaleria de la mateixa presó ha elaborat.

L’esport com a eina d’integració

L’activitat esportiva es dibuixa no només com una eina per estar en forma, sinó que als centres
penitenciaris suposa una manera de relacionar-se. “Permet treballar qüestions individuals i de
reinserció, crear comunitat i xarxa amb interns i treballadors”, ha apuntat la consellera.

La rutina d’activitat física la lideren els monitors d’esport. “Ells ofereixen el servei als usuaris de
la presó, perquè és una opció voluntària”, recorda Armenteros, que considera que propostes
com la d’aquest dimecres permeten promocionar la pràctica esportiva entre els interns.

Una visió compartida pels interns, que com en Ndione Samba, intern al mòdul penitenciari de
Quatre Camins i un apassionat de les arts marcials, valora que es potenciï per les seves
propietats. “L’esport és saludable i et fa sentir bé, si et lleves i no fas res acumules estrès, et

https://www.social.cat/autor/acn


sents sol, i l’esport ajuda”, relata.

En Tahri Saad, intern al centre penitenciari de joves, assegura que fa tant d’esport com pot.
Seguidor del Barça, li agrada veure i jugar a futbol: “Cada cap de setmana fem partits, i entre
setmana practiquem altres esports, anem al gimnàs o aixequem peses”, explica.

Jornades com la d’avui, però, tenen un valor afegit: “Ens permet sortir de la rutina i de l’entorn de
sempre, obrir la ment”, relata. La voluntat generalitzada és que es puguin fer més sortides
d’aquest tipus, per respirar aire fresc i veure’s amb els seus companys en un espai
completament diferent, però sobretot fer activitat física i poder gaudir de l’entorn rural que ofereix
els voltants del centre penitenciari.

Subscriu-te al butlletí de Social.cat per rebre les últimes novetats al teu correu.

https://www.social.cat/butlleti


El Consorci Besòs Tordera ha instal·lat
hidrants a dotze EDAR per oferir als seus
ajuntaments aigua regenerada - Consorci
Besòs Tordera
La demanda d’aigua regenerada rebuda fins ara pels municipis consorciats se situa en
259 m3/dia, mentre que aquestes 12 ERA poden arribar a generar més de 320 m3/hora

Amb motiu de la forta sequera que estem patint arreu de Catalunya i davant la declaració fa unes
setmanes, per part de l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), de l’Estat d’Excepcionalitat, que
limita alguns usos de l’aigua potable per als diferents usuaris i en prohibeix altres per als
ajuntaments, com el reg (excepte el gota a gota o regadores en alguns casos) i la neteja (usos
permesos només amb aigua d’origen freàtic de pous no potables o amb aigua regenerada
procedent d’EDAR), el Consorci Besòs Tordera ha accelerat darrerament la instal·lació
d’hidrants a 12 de les seves estacions depuradores d’aigües residuals (EDAR) dotades
d’estacions de regeneració d’aigua (ERA) per fer possible la càrrega de cisternes amb aigua
regenerada per a usos municipals. Les dotze EDAR que disposen ja d’aquests sortidors són:
Caldes de Montbui, Castellar del Vallès, Granollers, la Garriga, la Llagosta, la Roca del
Vallès, Montornès del Vallès, Palautordera, Sant Antoni de Vilamajor, Sant Celoni, Sant
Llorenç Savall i Vilanova del Vallès. La capacitat màxima de servei de totes aquestes
instal·lacions se situa actualment en 323,74 m3/hora d’aigua regenerada.

Paral·lelament a aquests treballs de condicionament de les instal·lacions, el Consorci ha
demanat a l’ACA els permisos necessaris per poder distribuir aquesta aigua entre els
ajuntaments i, en aquests moments, resta a l’espera de rebre els informes favorables per part de
la Generalitat de Catalunya per poder emetre la resolució definitiva a favor dels ajuntaments
sol·licitants i així poder començar a donar-los servei mitjançant la càrrega de cisternes. Les
peticions rebudes fins ara sumen un total de 259 m3/dia d’aigua regenerada.

En l’actualitat, a les EDAR gestionades pel Consorci la capacitat de producció d’aigua
regenerada amb qualitat suficient per ser destinada a aquests usos encara és limitada  -la
majoria són ERA d’ús intern- i no permet regenerar tot el volum d’aigua tractada. Per poder
incrementar la producció, cal augmentar les inversions necessàries per part de l’ACA per dotar
les EDAR amb tractaments terciaris que assegurin la qualitat i el volum d’aigua a tractar.

El Consorci compta des de 2019 amb el Pla Director d’Aigües Regenerades (PDAR).
“Aquesta eina és una bona mostra de la ferma aposta que ja fa temps que estem fent des del
Consorci en aquesta línia i ens ha servit i ens serveix per planificar els usos alternatius de les
aigües depurades efluents de les nostres EDAR un cop tractades a les ERA”, ha matisat
Francesc Colomé, president del Consorci. “Aquest pla descriu també la viabilitat tècnica i
econòmica de la reutilització d’aigua com a font alternativa amb garanties de qualitat i
subministrament, incrementant l’eficiència en el cicle integral de l’aigua dins el nostre àmbit
d’actuació”, ha afegit.

La reutilització d’aigües està dintre de l’Estratègia d’Economia Circular presentada per la



Comissió Europea el desembre de 2015, s’engloba en el 7è objectiu del mil·lenni de l’OMS
(Organització Mundial de la Salut) i s’alinea de manera transversal en diversos dels 17 Objectius
de Desenvolupament Sostenible (ODS) fixats per l’ONU en l’Agenda 2030 sobre
desenvolupament sostenible per tal de poder transformar el món.
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Lliurats els premis als atletes locals i les
donacions solidàries de la 28a Mitja -
Ajuntament de Montornès del Vallès
L’organització de la Mitja Montornès - Montmeló - Vilanova - La Roca ha reconegut els primers i
les primeres atletes locals a creuar la línia de meta. A més, Henkel ha lliurat el xec de 2.096
euros a la Creu Roja de Granollers, una aportació aconseguida amb l’euro per persona inscrita i
per cada imatge presa a la carpa de la iniciativa Movimiento Piu.

Aquest dimecres l’Hotel Augusta de Vilanova del Vallès ha acollit l’acte de lliurament de premis
als i les esportistes locals, així com les donacions solidàries, de la 28a Mitja Montornès -
Montmeló - Vilanova - La Roca.

La trobada ha comptat amb l’assistència de representants polítics dels quatre municipis: el
regidor d’Esports de Montornès, Juanjo Fernández; l’alcalde de Montmeló, Pere Rodríguez;
l’alcaldessa de Vilanova del Vallès, Yolanda Lorenzo; i el regidor d’Esports de La Roca del
Vallès, Daniel Valls. També hi ha hagut representació de Henkel, Creu Roja i d’entitats
organitzadores de la Mitja com el Club Atletisme Montornès i el Club Elskekorrenmolt de La
Roca.

El Club Atletisme Montornès acapara els premis als millors atletes locals

A l’esdeveniment, l’organització de la Mitja ha reconegut els primers classificats i les primeres
classificades de cada població. Les persones premiades han rebut un trofeu i un lot de
productes Henkel.

Relació de premiats i premiades:

1r local 6 km – Sergio Pérez López (Club Atletisme Montornès)
1a local 6 km – Sara Fernández García (Club Atletisme Montornès)
1r local de Montornès a la Mitja – Ivan Límia Boo (Club Atletisme Montornès)
1a local de Montornès a la Mitja – Grace Puertas Oyague (Club Atletisme Montornès)
1r local de Montmeló a la Mitja – Héctor González Gallén (Club Atletisme Montornès)
1a local de Montmeló a la Mitja – Núria Carbonell Fajas (Club Atletisme Montornès)
1r local de Vilanova a la Mitja – Javier Iglesias Rumi (Legión Española)
1a local de Vilanova a la Mitja – Silvia Cedillo Costa (Club Atletisme Montornès)
1r local de La Roca a la Mitja – Elías Resina Sánchez (Club Atletisme Montornès)
1a local de La Roca a la Mitja – Jésica Palmero Rodríguez (L’Aire)

Els primers atletes locals en arribar a La Roca del Vallès, Ivan Límia i Grace Puertas, han rebut
un pernil de la mà del Club Elskekorrenmolt. Els primers atletes de La Roca que hi van passar,
Elías Resina i Jésica Palmero, també han obtingut un obsequi.

A la trobada també s'ha reconegut la tasca d’Esteban García, impulsor de l’àrea de massatges
de la Mitja.

Un any més, la Mitja és solidària



L’acte d’aquest dimecres ha acabat amb l’entrega de la donació solidària de Henkel a la Creu
Roja de Granollers. Igual que l’any passat, l’empresa ha aportat un euro per cada persona
inscrita i per cada imatge presa a la carpa de la iniciativa Movimiento Piu el dia de la cursa.
També s’ha inclòs en aquesta quantia part de la recaptació de la Mini Solidària.

L’encarregat de la fàbrica de detergents de Henkel a Montornès, Fernando Ruiz, ha lliurat el xec
de 2.096 euros al president de l’assemblea comarcal de la Creu Roja de Granollers, Xavier
Guàrdia. Amb els diners, l’entitat continuarà finançant l’hort comunitari que va posar en marxa
l’any passat a Palou i que compta amb una vintena de persones vulnerables que participen en
els programes socials de la Creu Roja.



Dos denunciados en La Roca por un delito
contra la salud pública | Revista Digital del
Vallès
Dos personas han sido denunciadas este martes en La Roca del Vallès por la Policía Local por
un delito contra la salud pública.

Según ha informado el cuerpo policial de La Roca del Vallés, los denunciados han sido un
vecino de La Torreta y otro de Viladecans, a los que se les intervinieron varios envoltorios con
cocaína y más de un millar de euros en efectivo.

La denuncia se realizó a raíz de una intervención para garantizar la salud pública y prevenir el
tráfico de estupefacientes.
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CATALUNYA.-Illa (PSC) pide desencallar la B-40
antes de las municipales y confía en la palabra de
Aragonès

Le gustaría acordar con ERC y Junts grandes infraestructuras y llegar a más pactos con el Govern

BARCELONA, 14 (EUROPA PRESS)

El primer secretario del PSC, Salvador Illa, ha pedido este viernes que el trazado y la financiación
de la B-40 se desencalle antes de las elecciones municipales y ha asegurado que confía en la
palabra del presidente de la Generalitat, Pere Aragonès.

"Esto ya está acordado. Se ha acordado hacer el tramo entre Terrassa, Sabadell y Castellar del
Vallès en un dos más dos. Y sobre el calendario, no iremos al año que viene. Esto hay que
resolverlo antes de las municipales, pero no viene de un día", ha subrayado en el Cercle
d'Infraestructures, acompañado de su presidente, Santi Vila, y del presidente del Puerto de
Barcelona, Lluís Salvadó.

Aunque él defiende que el trazado enlace con la Roca del Vallès (Barcelona), cuestión sobre la
que no hay acuerdo, sí ha insistido en que el tramo entre Terrassa y Castellar del Vallès
(Barcelona) se hará, restando importancia a que Gobierno y Generalitat no lograran un acuerdo
antes del 31 de marzo, como estaba previsto.

"Tengo plena confianza con la palabra y la firma de Aragonès. No viene de una semana", ha
añadido Illa, que también ha defendido que es una buena fórmula que las obras se financien a
través de 'encomiendas' a la Generalitat porque, a su juicio, es un método que permite implicar a
las dos administraciones.

Pese a defender el diálogo y el estudio en materia de infraestructuras, cree que es necesario
decidir, por lo que considera que "no es un buen ejemplo lo que ha pasado con el Cuarto
Cinturón".

"Tenemos que perder el miedo a decidir y respetar, pero no aceptar, la tiranía de las minorías
paralizantes. Los políticos tenemos que defender el interés general y hacernos portavoces de las
mayorías silenciosas", ha sostenido el dirigente socialista.

También ha asegurado que le gustaría que se consolidara una dinámica de colaboración entre
administraciones y que se huyera de la queja y la confrontación, actitud con la que no se
solucionan problemas ha dicho.

AYUNTAMIENTOS

Pese a abogar por escuchar también a los ayuntamientos, ha recalcado que no pueden tomar
decisiones en determinadas infraestructuras, y como ejemplo ha explicado que "lo que pase en el
Aeropuerto de Barcelona no lo decidirá el Ayuntamiento de El Prat".

Sobre el Aeropuerto de Barcelona, también ha recordado que, en el marco de los Presupuestos de
la Generalitat que apoyaron junto con ERC y los comuns, acordaron que la infraestructura gane



capacidad y que debe hacerse un debate técnico al respecto.

Tras reivindicar la importancia de las cuentas, ha resaltado el "simbolismo" que representa que
tuviera el apoyo de Aragonès como presidente de la Generalitat y de él como jefe de la oposición.

Se trata, a su juicio, de una "foto inédita" que le gustaría que se repitiera de forma más frecuente,
también en el ámbito de las infraestructuras.

Además de situar a PSC, ERC y Junts como los tres grandes actores políticos relevantes en
Catalunya, ha explicado que le gustaría lograr amplios acuerdos políticos con estas formaciones
siempre que sea posible: "Todo lo que podamos hacer entre los tres, adelante."

OTRAS INFRAESTRUCTURAS

Sobre Rodalies, cree que se está haciendo "un buen trabajo" y, tras reclamar pasar a una
dinámica de colaboración, ha sostenido que se está cumpliendo un nivel de ejecución importante
del plan de Rodalies.

En materia de infraestructuras aeroportuarias también cree que "se están haciendo bien las
cosas", mientras que es más crítico con las de carácter hidráulico porque, en su opinión, no han
sido una prioridad en la última década.

SALVADÓ Y VILA

El presidente del Puerto de Barcelona, Lluís Salvadó, ha asegurado que con Illa comparten "cierta
visión del respeto hacia las instituciones", pese a ser de partidos diferentes, y ha celebrado la
cooperación que hay entre las distintas administraciones en su ámbito.

Por su parte, el presidente del Cercle d'Infraestructures, Santi Vila, ha definido a Illa como un
"hombre de pacto" que demuestra solvencia y con convicciones sólidas, tras resaltar el apoyo que
dio a los Presupuestos de la Generalitat.
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L’equip d’OnCodines d’aquest any estarà format només per dones vinculades al Vallès Oriental i al Moianès

Sant Feliu de Codines

Pol Purgimon

Diuen que, de mica en mica, 
s’omple la pica. Però l’OnCo-
dines Trail, que es mirava la 
seva tercera edició –d’aquest 
dissabte 15 d’abril– com la de 
consolidació, ha omplert el 
got de cop. Pel 2023, l’orga-
nització es quedarà a poc de 
duplicar les xifres d’inscrip-
cions del primer any. Dels 
150 equips inscrits, 140 han 
recollit els 600 euros que 
exigeix l’organització per fer 
la prova. En conjunt hi haurà 
més de 800 esportistes fent 
el repte i també es fregaran 
els 300 voluntaris. “Sembla 
que hem consolidat l’On-
Codines. A la gent li agrada 
i s’està convertint en una 
prova de referència al Vallès 
Oriental i al Moianès, amb 11 
municipis implicats”, explica 
enorgullit el director de la 
prova, Lluís Vilalta, guanya-
dora també del premi Vallesà 
de l’Any 2020 d’EL 9 NOU.

Els números de parti-
cipació s’han traslladat, 
igualment, a la recaptació 
de diners, que es destinen a 
la recerca del càncer. Abans 
de la prova, ja s’han superat 
els 105.000 recaptats de la 
primera edició. L’organitza-
ció espera que, una vegada 
acabada, es traspassin els 
300.000 euros recollits entre 
les tres edicions que ja s’han 
fet. Del total de la recaptació 
d’aquest any, un 70% anirà 
a la fundació OncoVallès; un 
15%, a l’Institut Guttmann, 
i un altre 15%, a la Fundació 
Enriqueta Villavecchia. “La 
gent té una gran motivació 
per venir. És un repte físic 
i també personal. I, a més, 
també és una gran motivació 

Sant Feliu de Codines

P.P.

L’OnCodines tornarà a 
ternir més dones inscrites 
(60%) que homes (40%) 
en alguna de les seves dues 
modalitats de participació. 
Una bona respresentació 
d’aquest fenomen és l’equip 
oficial d’aquest any d’OnCo-
dines, format per sis dones 
esportistes, vinculades a 
l’organització i a entitats del 
Vallès Oriental i el Moianès, 
que formaran un conjunt 
decidit a donar exemple. 
“Hi ha molta participació 

de dones a l’OnCodines, 
però sobretot participen en 
la prova de caminar. Nosal-
tres correrem, cosa que 
normalment està associada 
als homes, però volem ser 
un model a seguir, que les 
dones puguin veure que 
es pot fer i que no cal ser 
grans esportistes per acon-
seguir-ho”, diu una de les 
integrants de l’equip, Anna 
Vidal, juntament amb Marta 
Verdaguer, Vanessa Sancho, 
Cristina Giménez, Ariadna 
Casajuana i Txell Cabrera.

L’equip es va començar a 
formar pels volts de Reis, 

després que l’organització 
escollís Vidal i Verdaguer 
com a membres de l’equip 
oficial. “Vam començar a 
buscar dones que represen-
tessin altres municipis de 
la comarca.” Entre l’equip, 
hi ha participants de Sant 
Feliu, però també de Caldes, 
Sant Celoni o Bigues. El 
conjunt va coincidir a Sant 
Feliu per recollir els dorsals. 
La mateixa tarda, el Centre 
Cívic va acollir una xerrada 
amb l’atleta Pol Makuri, que 
és corredor de maratons de 
muntanya i té una paràlisi 
cerebral. 

per a la gent, que s’ho sent 
seu, perquè tothom ha tingut 
algun problema a casa seva o 
a casa d’algun amic per culpa 
d’aquesta malaltia.”

Els participants de l’OnCo-
dines es calçaran les vambes 
dissabte a primera hora del 
matí per entomar la sorti-
da de la prova. Aquest any 
l’inici serà el parc de l’Aigua 
de Sant Quirze Safaja. Els 
esportistes es desviaran lla-
vors en dos recorreguts –de 
80 i 67 quilòmetres, per als 
corredors i els caminadors, 
respectivament– que faran 
camí fins a arribar a partir 
de les 7 de la tarda a la plaça 
Josep Umbert de Sant Feliu. 
L’exigència de l’organitza-
ció és que almenys tres dels 
membres de cada equip –que 
poden estar formats, com a 
molt, per sis persones– esti-
guin en ruta sempre. 

Segons Vilalta, aquest any 
s’incrementarà la duresa de 
la prova per als corredors. Hi 
haurà nou etapes. La primera 
arribarà fins a Sant Miquel 
i seguirà, després, fins a 
Puiggraciós, amb una pujada 
important de tres quilòme-
tres. La prova continuarà 
fins a Figaró, la Garriga i 
l’Ametlla. Després, només 
els corredors, passaran per 
l’anomenat “ecotram”, sense 
cintes ni senyals físics per 
evitar generar residus. “Hau-
ran de seguir el recorregut 
a través d’una aplicació.” 
El desig de l’organització 
és que, amb els anys, tot 
l’OnCodines pugui ser així. 
En paral·lel, els caminadors 
baixaran fins a Granollers, 
al parc del Lledoner, i faran 
camí, ara sí, per anar fins a 
Santa Eulàlia i encarar la rec-
ta final, amb pas per Caldes, 
fins a la plaça Josep Umbert 
de Sant Feliu, on es farà una 
festa a partir de les 6 de la 
tarda fins a la nit. No és la 
primera prova que fa OnCo-
dines aquest any: al març van 
fer la seva primera edició 
infantil.

L’equip oficial d’OnCodines només està format per dones

Referents femenins

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

Uns 250 nens de Gàmbia van 
participar en les olimpíades 
escolars que un grup de per-
sones, vinculades a l’ONG 
Alternativa Solidària, de la 
Roca, van organitzar al març 
al país africà, en col·laboració 
amb ITT Gàmbia. Amb el 
grup vallesà, van viatjar una 
vintena de persones que es 
van encarregar d’acompa-
nyar i assessorar els jocs: 
s’hi incloïen disciplines com 

l’atletisme i el futbol, entre 
altres esports. Segons el 
president d’Alternativa Soli-
dària, Joan Carles Tello, es va 
tractar de tot un esdeveni-
ment als pobles participants, 
Manduar i Sare Bigi. “És 
un país on pràcticament no 
tenen res. Vam portar mate-
rial per fer els esports i vam 
crear una pista d’atletisme al 
mateix pati de l’escola.” Les 
olimpíades es van disputar 
amb els nens, de totes dues 
escoles, barrejats en dife-
rents equips.

L’expedició vallesana 
també va comptar amb la 
participació d’usuaris de la 
Residència Sant Jordi de la 
Roca, per a persones amb dis-
capacitat: van fer els diplo-
mes, els reconeixements de 
les olimpíades i un d’ells 
també va participar en temes 
logístics del viatge. Els mem-
bres de l’expedició també 
van exercir, durant l’estada 
a Gàmbia, feines vinculades 
amb la seva activitat profes-
sional, com ara podòloga, 
lampista o professor. 

L’OnCodines de la consolidació
El repte es disputarà aquest dissabte amb una participació que s’enfila a les 800 persones
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Alternativa Solidària va enviar una expedició a Gàmbia al març

Alternativa Solidària hi envia una expedició per promocionar l’esport

De la Roca a organitzar unes 
olimpíades escolars a Gàmbia



Cent cinquanta persones descobreixen Calaf en l’última
jornada del Cicle de Marxa Nòrdica per a Gent Gran -
Regió7

Cent cinquanta persones descobreixen Calaf en l’última jornada del Cicle de Marxa Nòrdica per a Gent Gran AJ. CALAF

Calaf va acollir la darrera sortida del segon Cicle de Marxa Nòrdica per a Gent Gran, un projecte promogut per la Diputació
de Barcelona en el que participen diferents municipis interessats. Unes cent cinquanta persones provinents d’altres
municipis com la Roca del Vallès, Sant Climent de Llobregant i Sallent van participar en la darrera ruta. A Calaf, els
caminants van sortir des de la plaça dels Arbres i van fer una petita passejada i descoberta del nucli antic. Un cop vista
l’Església de Sant Jaume i els aparadors de les botigues antigues, van visitar el nucli de Mirambell. Els més caminadors
van fer una ruta més llarga i van arribar fins a l’ermita de Sant Sebastià. En arribar els dos grups, van dinar de carmanyola
al Casino de Calaf i per acabar la jornada, es va fer un bingo popular en el qual els guanyadors van obtenir diferents regals
com una auca del mercat, una postal dels gegants de Calaf, un àlbum de cromos de les botigues antigues i una visita
guiada per a dues persones.
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La jugadora de la Penya Blanc-i-blava de la Roca Coral Fernández intenta escapolir-se d’una rival per la banda esquerra

Al Llerona 

li remunten 

el partit als 

últims minuts

Pallejà

EL 9 NOU

El Llerona va començar el 
partit avançant-se al marca-
dor però als últims minuts 
va veure com el Pallejà li 
capgirava el marcador per 
acabar enduent-se la victòria 
per 3 gols a 1 i assegurant la 
permanència a la categoria. 
Per contra, el Llerona, que 
descansarà la propera jorna-
da, necessita guanyar com 
a mínim un dels dos partits 
que li resten per evitar el 
descens.

El Llerona va jugar amb les 
línies molt juntes i dominant 
la possessió i així va aconse-
guir generar perill i marcar 
el 0-1 de gol olímpic. A la 
segona part, però, li va cos-
tar més generar perill i una 
pèrdua de pilota li va costar 
l’empat. El partit va arribar 
als últims minuts igualat 
però en dues accions aïllades 
van arribar el 2-1 i el 3-1, tot i 
que el Llerona va poder mar-
car l’empat després del 2-1.

Un punt per 
mantenir el 
Palautordera 
fora de perill

Viladecans

EL 9 NOU

El Palautordera va sumar 
un punt de mèrit diumenge 
al vespre al camp del líder 
del seu grup, el Viladecans, i 
cada vegada és més a prop de 
l’objectiu de la permanència. 
Les jugadores, entrenades 
per Lluís López, són quartes, 
a quatre punts del cinquè 
classificat, el Manu Lanzaro-
te, que marca el descens.

Tot i l’empat, el 
Palautordera va desaprofitar 
l’oportunitat de sumar una 
nova victòria; hauria estat la 
quarta consecutiva. L’equip 
del Baix Montseny ja tenia 
encarat el partit a la prime-
ra part. Un gol d’Ona Juan, 
primer, i un altre de Rut 
Cervera, després, van portar 
el Palautordera al descans 
amb un avantatge de 0-2. A la 
segona part, però, Vallecillos 
va retallar distàncies (1-2) i 
un gol de Sánchez de penal, 
al minut 75, va posar l’empat 
definitiu al marcador. El 
Palautordera jugarà el proper 
partit dissabte que ve a casa 
contra el Martinenc.

La Roca del Vallès

EL 9 NOU 

La Penya Blanc-i-Blava de la 
Roca, amb quatre baixes per 
lesió, va tancar la primera 
volta de la fase per l’ascens 
amb una derrota mínima 
(1-2) contra el Sant Cugat 
FC, un dels rivals que té 
més opcions de lluitar per 
l’ascens. L’equip de Miguel 
Ángel Cruz es va avançar al 
marcador durant una prime-
ra meitat ben jugada per les 
roqueroles, però va veure 
com a la segona la dinàmica 
del partit canviava per com-
plet i era el Sant Cugat qui va 
jugar millor i va aconseguir 
capgirar el marcador.

Les roqueroles han acabat 
la primera volta en la setena 
posició –dues victòries, un 
empat i quatre derrotes.

Tot i que el partit no va 
començar gaire bé, de segui-

La PBB La Roca veu com el 
Sant Cugat li capgira el resultat
L’equip fa una bona primera part però s’estanca a la segona

da l’equip va prendre el con-
trol del partit, ajudat també 
pel gol de Paula Ortiz al 
minut 8, en una bona jugada 
per la banda que va acabar en 
una centrada-xut que va sor-
prendre la portera del Sant 
Cugat. El control va ser total 
per a les de Cruz, que tenien 
la possessió de la pilota i 
arribaven amb més facilitat 
a l’àrea rival. Va ser una pri-
mera part molt completa de 
les roqueroles, que van poder 

ampliar el marcador amb un 
xut que es va estavellar al 
pal.

Tot el que havia sortit bé 
a la primera meitat va sor-
tir del revés en tornar dels 
vestidors. El Sant Cugat va 
empatar en una sortida de 
contraatac, i dos minuts des-
prés va capgirar el marcador 
amb una bona passada filtra-
da a l’espai. La Roca va inten-
tar buscar l’empat però no va 
generar ocasions de perill.

UD Viladecans 2

Muñoz, Magalhaes, Laia, Nàdia, 
Martín, Larruy, Sánchez, Michelle, 
Fernández, Puigcercós i Rodríguez. 
També: Pino, Rivero i Vallecillos.

CF Palautordera 2

Cerrato, Garcoa, Clupés, Clos, 
Cervera, Juan, Verde, Antúnez, Gallo, 
Otero i Izquierdo. També: Matamala, 
Salicrú, Pérez, Corominas i Ruiz.

ÀRBITRES: Youssef Ouchribou, 
assistit per Maria Garcia i Yeray 
Casado. TG: Garcia i Verde, del 
Palautordera

GOLS: 0-1, Juan, min 22; 0-2, Cervera, 
min 31; 1-2, Vallecillos, min 51; 2-2, 
Sánchez (p.), min 75.

CF Pallejà 3

Puiggalí, Biosca, Saubí, Chaves, 
Vilar, Soriano, Soto, Gómez, Donaire, 
Sánchez i Romero [onze inicial]; 
Navalón, Lluch, Casado, Bonastre i 
Rubio.

CE Llerona 1

Mar, Mireia, Tania, Claudia, Paula 
Fernández, Mariona, Amanda 
Teixeira, Mónica, Paula Aguilera, 
Judit i Alexia [onze inicial]; Aina Lan, 
Cristina, Paula Llorente i Witny 
Naomi.

ÀRBITRE: Albert Estradé, assistit 
a les bandes per Sofía Cabezas i 
Nohelia Juliana Daza. Targetes: 
Biosca del Pallejà.

GOLS: 0-1, Paula Aguilera, min 25; 
1-1, Lluch, min 50; 2-1, Navalón, min 
87; 3-1, Lluch, min 89.

PBB La Roca 1

Andrea Uceda, Tania, Paula Ortiz, 
Yaiza, Andrea Márquez, Zori, Laia, 
Laura Pujol, Coral, Mariona i Judit 
[onze inicial]; Cristina, Barbi i Yeimi 
Magdalena.

Sant Cugat FC 2

Benazid, Sacasa, Padilla, Rodríguez, 
Cirami, Ruano, Forment, Zauner, 
Feliu, Sesé i Alexandra Garcia 
[onze inicial]; Sánchez (ps), Mar 
Garcia, Pujadas, Albella, Munárriz i 
Gorrindo.

ÀRBITRE: Víctor Gutiérrez, assistit a les bandes per Imad Talbi i Adrià 
Martínez. Targetes: Cristina i Laura Pujol del PBB La Roca i Zauner del Sant 
Cugat.

GOLS: 1-0, Paula Ortiz, min 8; 1-1, Pujadas, min 61; 1-2, Pujadas, min 63.
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Confirmacions a La Roca del Vallès - Bisbat
de Terrassa
El diumenge 16 d’abril, II Diumenge de Pasqua el bisbe Salvador va presidir la Missa a  Sant
Sadurní de la Roca del Vallès i confirmà tres joves de la comunitat parroquial.



El pistoler de Canovelles ingressa en un
centre penitenciari de joves, a la Roca del
Vallès
L'assassí de Canovelles ha ingressat en un centre penitenciari de joves, a la Roca del
Vallès. La policia va detenir l'exmilitar a Múrcia després de matar a trets l'encarregat del club de
tir. Va fugir i després va segrestar dues noies i les va obligar, a punta de pistola, a portar-lo en
cotxe.

Segons la periodista Anna Punsí, ha ingressat al centre de la Roca del Vallès. El noi, de 20
anys, està acusat dels delictes d'homicidi o assassinat, dues detencions il·legals, tinença
il·lícita d'armes i resistència o atemptat en connexió amb delictes lleus de lesions. 

Va intentar escapar durant el trasllat

El jove feia pocs mesos que s'havia afiliat al Club de Tir de Precisió de Canovelles quan va
disparar-li cinc trets a l'encarregat per l'esquena, que va morir pocs minuts després. Feia uns
quatre anys que treballava com a responsable-instructor i molts més que n'era soci. A
continuació va fugir fins que el van detenir a Múrcia. 

Poc després es va saber que havia intentat escapar-se durant el trasllat, tal com va avançar
El Caso i van confirmar fonts judicials a l'Agència Catalana de Notícies. La policia el va
interceptar mentre pujava les escales d'accés a les oficines del jutjat d'instrucció número 5 de
Múrcia, que va acabar dictant presó provisional comunicada i sense fiança.

Llegeix també

https://www.rac1.cat/societat/20230409/107373/home-mata-altre-trets-club-tir-canovelles-fuga.html
https://www.rac1.cat/societat/20230412/107500/assassi-canovelles-voler-cometre-dos-atracaments-durant-fugida.html
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L’augment de les agressions a 
funcionaris de presons a Cata-
lunya va provocar al març pro-
testes organitzades per aquest 
col·lectiu, fins al punt que es va 
arribar a ocupar el vestíbul i el 
despatx del centre penitenciari 
de Brians 2, a Sant Esteve Sesro-
vires. Dies després, els sindicats 
van firmar un acord amb la Con-
selleria de Justícia per reforçar la 
seguretat a l’interior de les pre-
sons. L’administració peniten-
ciària catalana s’ha compromès 
a assajar els pròxims mesos no-
ves mesures. Entre aquestes 
destaquen la instal·lació de 
càmeres unipersonals als uni-
formes dels empleats de les pre-
sons, com ja s’està implemen-
tant al cos dels Mossos d’Esqua-
dra, i també l’ús d’aerosols, molt 
criticat per les organitzacions de 
drets humans. 

Des del 2020, les dades ofi-
cials apunten a un increment de 
les agressions o 
atacs a funcionaris, 
tot i que la majoria 
són lleus o se salden 
sense ferides. L’any 
passat, segons les 
dades oficials de la 
Generalitat, es van 
registrar 537 agres-
sions a les presons catalanes, de 
les quals 53 van ser greus (el 
2021, 53) i van provocar la baixa 
laboral del funcionari; 166 van 
ser lleus (el 2021, 166), i 318 més 
es van saldar sense lesions (189, 
el 2021). En general, els atacs a 
funcionaris de presons han aug-
mentat any rere any: 284 el 
2020, 351 el 2021 i 537 el 2022. 
Els sindicats eleven la xifra del 
2022 a un total de 1.231 inci-
dents, entre agressions greus, 
lleus i temptatives d’atac. 

Malestar creixent 

Aquestes xifres han disparat el 
malestar dels sindicats de pre-
sons, que des de fa anys recla-
men més seguretat per als tre-
balladors dels centres. Les con-
verses amb la Generalitat, final-
ment, han donat els seus fruits: 

UGT, CESIF, CCOO, Intersindical 
i ACAIP han firmat un acord que 
aquestes mateixes organitza-
cions qualifiquen d’«històric» 
per l’increment de la plantilla 
(de no menys de 350 efectius els 
pròxims dos anys, que els sindi-
cats diuen que poden arribar a 
més de 500 places) i les «impor-
tants» mesures en matèria de 
seguretat orientades a disminuir 
les agressions als funcionaris. 

«L’acord és positiu per les 
propostes de seguretat i perquè 
l’increment de la plantilla és 
substancial. Són mesures que 
s’han d’implementar i, si no fos 
així, ens hauran de demostrar 
per què no es pot», afirma Xa-
vier Martínez, de la UGT. Albert 
Gómez, de la CESIF, afirma que 
el compromís amb la Generalitat 
«és bo en una part», com és am-
pliar la plantilla, i «justet» en 
l’altra: les mesures per evitar 
agressions, manté, «no són su-
ficients». Segons aquesta orga-
nització, s’hauria de reconèixer 
els funcionaris de presons com a 
agents de l’autoritat. 

«Des del departament estem 
compromesos amb la seguretat 
de tots els professionals i dels 
interns, per això hem firmat un 
compromís amb els represen-
tants sindicals i hem dissenyat 
un pla d’actuacions urgents per 
disminuir els incidents als cen-
tres», assegura EL PERIÓDICO 
Amand Calderó, titular de la Se-
cretaria de Mesures Penals. 
«L’horitzó és arribar a zero 
agressions», recalca. «Les ac-
cions es faran sempre amb el 
màxim respecte als drets hu-
mans i amb l’objectiu d’aconse-
guir la rehabilitació i la reinser-
ció social» de l’intern mentre es 
garanteix la convivència a les 
presons, argumenta. 

El reforç de les mesures de 
seguretat està emmarcat en di-
versos eixos d’actuació. Un 

d’aquests incumbeix l’organit-
zació dels centres i la millora 
dels sistemes de protecció dels 
funcionaris. En aquest sentit, la 
Generalitat s’ha compromès a 
definir un model de cel·les de se-
guretat reforçat en els departa-
ments especials de règim tancat, 
on s’aïlla els presos conflictius i 
violents, i a revisar i adequar 
aquestes instal·lacions per im-
pedir que els interns facin servir 
algun dels seus elements per 
perpetrar una agressió. 

Control de drons 

La Conselleria de Justícia, a més, 
està realitzant una prova pilot en 
diferents centres per a la detec-
ció de drons que puguin sobre-
volar les presons i poguessin 
transportar droga o telèfons 
mòbils (de la mateixa manera 

que podrien portar una pis-
tola). La proposta consis-

teix a implementar aquest siste-
ma entre el 2024 i el 2025. Una de 
les possibilitats, tot i que la tecno-
logia és cara, és l’ús d’inhibidors. 
Fonts sindicals asseguren que, tot 
i que en poques ocasions, ja s’han 
localitzat artefactes d’aquest ti-
pus en l’espai aeri d’alguna presó. 

L’Executiu català també s’ha 
compromès a realitzar una pro-
va pilot durant el segon trimestre 
d’aquest any per a la instal·lació 

de càmeres unipersonals que els 
funcionaris portaran incorpora-
des als uniformes, com les que 
porten els Mossos d’Esquadra, 
per valorar l’eficàcia en la pre-
venció d’incidents i «per a la 
 millora dels protocols». Durant 
aquell període, s’assajarà (falta 
definir com) l’ús d’aerosols 
«d’acció adequada», segons 
l’acord, en «incidents localitzats 
en espais tancats». 

Per a la UGT i la CESIF és un 
element «imprescindible» per 
evitar agressions a funcionaris. 
«Quan l’intern no respon a 
l’ordre verbal i no reacciona per 
deposar el seu estat d’alteració, 
l’esprai és un mitjà coercitiu i 
pot ser dissuasori», assegura 
Gómez, de la CESIF. Martínez, de 
la UGT, precisa que és un sistema 
«necessari». No obstant, les or-
ganitzacions de drets humans i 
de control del sistema penal 
alerten de la seva «perillositat». 

De fet, el Comitè Europeu per 
la Prevenció de la Tortura avisa 
dels efectes nocius i remarca que, 
en tot cas, les instruccions d’ús 
han d’incloure expressament 
que no es poden utilitzar en es-
pais tancats. A més, hi ha una 
sentència del Tribunal Europeu 
de Drets Humans que ho consi-
dera un tracte inhumà i degra-
dant, explica Iñaki Rivera, de 

l’Observatori del Sistema Penal i 
els Drets Humans. «S’han donat 
casos de morts i de persones que 
han patit seqüeles greus», re-
marca. Al seu entendre, és «inac-
ceptable» que en un acord, com 
el firmat pels sindicats i la conse-
lleria, es barregin «mesures legí-
times» laborals i sindicals, com 
l’ampliació de plantilla, amb 
«dictats de política penal, peni-
tenciària i de drets humans». n

J. G. ALBALAT 
Barcelona

Tres ferits  
per una baralla 
entre presos de 
Quatre Camins

La presó de Quatre Camins, 
a la Roca del Vallès, va viure 
aquest dimarts una baralla 
entre set reclusos. Tot va 
començar perquè els fun -
cionaris del mòdul 2 del 
centre penitenciari van fer a 
primera hora de la tarda un 
escorcoll a dos grups d’in-
terns per prevenir un 
enfrontament i se’ls 
van intervenir diver-
sos objectes pun-
xants fets de ma-
nera casolana, 
van confir-
mar a aquest 
diari fonts de 
Justícia. 

Va ser 
més tard, 
quan els pre-
sos ja eren al 
pati, quan hi 
va haver la 
baralla. La rà-
pida actuació 
dels funcio-
naris va fer que 
es reconduís la 
situació de seguida. 
No obstant, tres dels 
funcionaris van patir con-
tusions menors que no van 
requerir mútua ni van cau-
sar baixa. Els set interns 
implicats van quedar en 
aïllament provisional. 

L’enfrontament entre 
els reclusos es va poder 
produir pel control de la 
droga en el mòdul i va ser 
entre un grup de magri-
bins i un grup d’espanyols 
caps rapats. n

J. G. A. 
Barcelona

VIOLÈNCIA

L’any passat, segons dades 
oficials de la Generalitat,  
es van registrar 537 agressions 
a les presons catalanes,  
de les quals 53 van ser greus

ELS CENTRES PENITENCIARIS A CATALUNYA

Centre Penitenciari Brians 1

Centre Penitenciari de Dones de Barcelona

Centre Penitenciari Obert 2 de Barcelona

Centre Penitenciari de Joves

Centre Penitenciari Quatre Camins

Centre Penitenciari Obert de Girona

Centre Penitenciari Obert de Lleida

Centre Penitenciari Ponent

Centre Penitenciari Lledoners

Centre Penitenciari Obert
de Tarragona

Centre Penitenciari Puig de les BassesPavelló Hospitalari Penitenciari
de Terrassa

Centre Penitenciari Brians 2

Centre Penitenciari Mas d'Enric



Líos de familia en ERC: la esposa de
Aragonès se presenta por 'Junts' y el
cuñado de Junqueras reniega del 'procés' -
Libertad Digital
La política municipal es dada a extrañas alianzas y singulares situaciones. Prueba de ello es el
follón entre Junts per Catalunya y ERC en la localidad de Pineda de Mar, de donde es la
familia del presidente de la Generalidad, Pere Aragonès. El abuelo del actual dirigente
independentista fue alcalde en los tiempos de Franco y ahora la esposa del president, Janina
Juli i Pujol, se presenta como suplente en las listas de Junts. Pero no es que la señora de
Aragonès se haya pasado al enemigo, sino que ERC pretende comparecer en las elecciones
del municipio con la marca Junts per Pineda, además de las siglas de ERC.

Janina Juli, mujer de Pere Aragonès

En las elecciones locales de 2019, la formación republicana utilizó ese mismo reclamo electoral
y es con el que pretende repetir en esta convocatoria. Pero en esta ocasión los del partido de
Puigdemont han denunciado ante la Junta Electoral de zona la apropiación de sus siglas por
parte del partido de Oriol Junqueras, Marta Rovira y Pere Aragonès. En los anteriores comicios,
los de JxCat admitieron que ERC utilizara esa marca porque venía de la coalición Junts pel Sí

https://s.libertaddigital.com/2023/04/21/mujer-pere-aragones-junts-per-pineda-210423.jpg
https://s.libertaddigital.com/2023/04/21/mujer-pere-aragones-junts-per-pineda-210423.jpg


que formaron Convergència y ERC y porque ellos se presentaron con el encabezamiento En
Marxa-Junts per Catalunya, pero ahora no están dispuestos a pasar por alto la coincidencia.

Los posconvergentes han tratado por las buenas de que ERC no se apropie del término Junts,
pero las gestiones informales no han dado frutos, razón por la que han presentado la denuncia
en la Junta Electoral de zona, que deberá determinar cuál de los dos partidos puede concurrir
como Junts per Pineda, donde en la actualidad gobierna el PSC.

Un cuñado no independentista

En cuanto a la familia de Oriol Junqueras, uno de sus cuñados, Marcel Bramona, hermano de
la esposa del líder republicano, también se presenta a las elecciones locales en la localidad de
La Roca del Vallés, pero no lo hace por ERC, sino por un grupo independiente y no
independentista denominado Sumen La Roca, según explica el diario independentista Ara. En
cambio su hermana, Neus Bramona, se presenta en un puesto simbólico por ERC en dicha
localidad, donde aún está empadronada pese a residir en Sant Vicenç dels Horts.

En declaraciones al citado diario, Marcel Bramona explica que "no soy independentista y no
me siento representado por ese movimiento porque no es realista". Además asegura que
jamás ha asistido a ninguna manifestación separatista, ni siquiera a las que reclamaban la
excarcelación de su cuñado. Considera que esas protestas son "una tontería". También aclara
que nunca habla de política con su cuñado: "Separamos lo que es la familia de los temas
políticos".
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Interior de les instal·lacions d’Amazon, que preveu tenir desmantellats aquest juliol els equips de Martorelles
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El tancament d’Amazon deixa sense 
feina 410 treballadors a Martorelles

Neopro, la societat 
que suma QF Plus 
i Comafe, llança el 
primer catàleg conjunt

Parets del Vallès

Neopro, la societat que ha 
sumat les activitats de les 
cooperatives de ferreteria 
QF Plus, amb seu a Parets, i 
la madrilenya Comafe fa un 
pas més en la integració amb 
el primer catàleg conjunt. 
Estan dedicats als articles de 
jardineria i s’ofereixen per a 
les marques Optimus i Ferro-
key. Aquestes dues marques 
ja comparteixen una part de 
les referències de la marca 
pròpia per a aquest segment 
de mercat, Natuur.

Altasan obté suport 
dels programes 
europeus per  
a la digitalització

Bigues i Riells del Fai

L’empresa de serveis especi-
alitzats de mecanitzat Alta-
san, que opera des de Bigues 
i Riells del Fai, ha accedit 
als programes d’ajudes del 
kit digital, que vehicula fons 
europeus Next Generation. 
L’empresa ha actualitzat la 
pàgina web, amb eines que, a 
més de millorar l’aparença i 
la utilització per als usuaris, 
es preveu que contribueixin 
a la captació de més clients.

Henkel augmenta 

la gamma 

de solucions 

per al manteniment

Montornès del Vallès

Henkel, líder en adhesius, 
segelladors i recobriments, 
augmenta la gamma de 
productes per al manteni-
ment, reparació i revisió 
amb un sistema de sensors, 
amb la marca Loctite Plus, 
per conèixer l’estat de les 
instal·lacions. El llançament 
d’aquest producte coincideix 
amb un premi internacional 
que reconeix el suport del 
producte a la seguretat.

representants laborals, que 
es va ratificar el 25 de febrer 
passat, assenyalen que no s’ha 
arribat a cobrir el contingent 
de més de 300 recol·locacions 

que s’havien ofert en altres 
plantes de la companyia a la 
demarcació de Barcelona. El 
magatzem del Prat (el Baix 
Llobregat), on es preveien 

més recol·locacions i que és 
el més gran de la companyia 
a Catalunya, acollirà 189 
treballadors de la planta de 
Martorelles i la resta de punts 
logístics i de distribució a la 
demarcació només permetran 
13 recol·locacions més. Un 
dels motius que s’apunten 
per aquesta escassa recol-
locació és que les condicions 
que s’oferien als afectats pel 
tancament eren inferiors a 
les que tenien a Martorelles, 
amb contractes per menys 
hores i, per tant, menors 
ingressos.

La resta de recol·locacions 
es faran a les plantes a les 
quals, d’entrada, s’havia 
ofert feina als treballadors 
afectats. La nova planta de 
Saragossa, que és la que assu-
mirà la càrrega logística que 
fins ara es feia a Martorelles, 
acollirà 90 treballadors. A 
Figueres, on també hi ha una 
nova planta d’Amazon, es 
recol·locaran 32 treballadors 
més i, finalment, quatre 
persones se sumaran a la 
plantilla d’altres centres de 
la multinacional a l’Estat.

Els 410 acomiadaments i 
els més de 300 trasllats s’han 
anat produint esglaonada-
ment des de final de febrer i 
la planta ha anat reduint l’ac-
tivitat durant aquestes set-
manes fins a arribar a quedar 
pràcticament inactiva. De 
fet, la plantilla té permís 
retribuït des d’aquest dijous. 
“Hem estat tres setmanes 
sense feina; la sensació ha 
estat la d’assistir a una ago-
nia”, revela una representant 
sindical a aquest periòdic. 
La comissió de seguiment 
de l’acord es reuneix aquest 
divendres amb l’administra-
ció per ultimar els tràmits de 
tancament.

Martorelles

Joan Carles Arredondo

Fins a 410 treballadors 
quedaran definitivament 
sense feina a partir d’aquest 
dissabte, 22 d’abril, la data 
oficial del cessament de les 
activitats del gegant del 
comerç electrònic Amazon 
a Martorelles. És més de la 
meitat de la plantilla que 
treballava a aquestes instal-
lacions quan la multinacional 
nord-americana va comuni-
car les intencions de tancar, 
aquest mes de febrer: 745 
treballadors. Fonts sindicals 
han confirmat a aquest peri-
òdic que el personal indem-
nitzat i que, per tant, no ha 
optat a les recol·locacions 
acordades, arriba a aquests 
410 treballadors.

Les dades disponibles per 
la comissió de seguiment de 
l’acord entre la direcció i els 

Incertesa pel futur dels 30.000 
metres quadrats d’instal·lacions
Martorelles

Les antigues instal·lacions de Domar-New Pol van rebre, 
un cop enderrocades i reconstruïdes per la multinacional 
immobiliària Segro, l’operativa d’Amazon el 2017, després 
de 10 anys inactives. El gegant del comerç electrònic esta-
va en ple desplegament de les activitats a Catalunya i va 
acordar un lloguer per un període de 10 anys, bruscament 
acabats amb el tancament a partir de dissabte. Ara hi ha 
incertesa sobre el futur de les instal·lacions, encara en 
període d’arrendament. Tot i que hi ha constància de possi-
bles inversors interessats, aquesta incertesa es mantindrà, 
almenys, fins al mes de juliol. Fins llavors es portaran a ter-
me les tasques de desmantellament de la maquinària que 
Amazon té als més de 30.000 metres quadrats de naus.

Les instal·lacions quedaran oficialment inactives a partir d’aquest dissabte



Nova agressió a les presons catalanes: un
funcionari atacat a cops per un intern al CP
de Joves de la Roca
Nova agressió contra un funcionari de presons a Catalunya. Aquest dijous, al voltant de les
set de la tarda, i segons ha pogut saber ElCaso.cat, un dels interns del centre de Joves de la
Roca, la presó on hi ha la majoria dels interns de més curta edat, però de més de 18 anys, ha
atacat a cops de puny un dels funcionaris que estava fent vigilància. Segons ha pogut saber
aquest mitjà, el jove, de nacionalitat marroquina, amb un historial molt gran d’antecedents per
agressions i expedients disciplinaris, va començar a donar cops de puny al funcionari, sense
cap mena d’enfrontament previ ni justificació. 

L’intern va poder ser reduït i va ser ingressat al departament especial DERT de la presó de
joves, on hi ha passat tota la nit, vigilat amb càmeres i, durant la primera fase, en un llit en
contenció mecànica. Segons fonts penitenciàries, tot i que l’intern té antecedents psiquiàtrics i
ha mostrat una forta involució els darrers mesos, amb més incidents, estava convivint al mòdul 1,
que és un ordinari. El funcionari que va rebre els cops de puny va haver de ser traslladat amb el
llavi partit a la mútua.

Un centre molt conflictiu

El CP de Joves, a la Roca del Vallès, és on es registren molts dels incidents que tenen els
funcionaris, sobretot per faltes de respecte i agressions físiques greus o lleus. Fonts de les
associacions de treballadors de servei les presons de Catalunya expliquen a ElCaso.cat que la
majoria dels joves que generen incidents són de nacionalitat marroquina, en gairebé un 85%. El
10% són vinguts de països d’Amèrica del Sud i el 5% restant, de nacionalitat espanyola. La falta
d’arrelament a casa nostra, asseguren, complica la integració, també al centre penitenciari, on
es mostren molt més hostils i agressius amb els funcionaris, sumat al consum irregular de
fàrmacs o directament de drogues no legals, que entren d’amagat a la presó. 

https://elcaso.elnacional.cat/ca/noticies/intern-gihadista-agredeix-intenta-matar-funcionari-presons_867021102.html


8/5/23, 8:41 (7) VOTV - La biblioteca de la Roca celebra els seus 20 anys amb diverses activitats - YouTube
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Figaró renova  
el vot de poble  
amb la diada  
dels Sants Patrons
Figaró

Els veïns van renovar, un 
any més, el vot de poble de 
Figaró dilluns amb la diada 
dels Sants Patrons. Com 
marca la tradició, els Trabu-
caires van anar fins l’Ajunta-
ment i van buscar les autori-
tats i d’allà van anar plegats 
fins a l’església i sortir amb 
les imatges de Santa Anna i 
Sant Rafael fins a l’església 
de Sant Pere de Vallacàrque-
ra, on es va fer un missa. Al 
migdia, hi va haver un dinar 
popular al Casino.

P.
M

.

Granollers obre 
les preinscripcions 
a les activitats  
de Fes-te l’Estiu

Granollers

L’Ajuntament de Granollers 
obrirà dilluns les preins-
cripcions per a les activitats 
previstes al programa Fes-te 
l’Estiu. Estan dirigides a 
infants i joves des de 3 anys 
fins a 16 i es faran del 26 de 
juny al 28 de juliol. Inclouen 
els casals a les escoles Salva-
dor Llobet, Mestres Montaña 
i Lledoner, les estades musi-
cals i el casal escolta, les 
activitats esportives i els iti-
neraris del GRA. Les preins-
cripcions es fan per internet. 

La memòria visual de la Roca
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A l’esquerra, la desapareguda bassa del Molí a principis del segle XX. A la imatge de la dreta, de la mateixa època, s’hi pot veure una part de l’antiga Porxada, també desapareguda
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L’antic carrer Major, actualment Sadurní Pujadas, a principis del segle XX, amb el castell de la Roca al fons

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

Un recull de 170 fotografies 
històriques, datades entre 
finals del segle XIX i la 
dècada dels 60 del segle XX, 
que repassen la memòria 
visual de la Roca. Són les 
que recull el llibre La Roca 
del Vallès desapareguda, dels 
historiadors locals Jordi 
Indiano i Santi Blasco. El 
volum l’ha publicat l’editori-
al Efadós dins de la col·lecció 
“Catalunya desapareguda”, i 
es va presentar aquest dijous 
a la tarda al Centre Cultural 
de la Roca.

“És un llibre per refrescar 
la memòria i recordar com 
havia estat el poble”, expli-
ca Blasco a EL 9 NOU. Les 
imatges mostren diferents 
indrets del municipi i per-
meten traçar-ne l’evolució 
al llarg de gairebé 100 anys. 
S’hi poden veure, per exem-
ple, l’antic carrer Major  –
actualment Sadurní Pujadas– 
i la desapareguda bassa del 
Molí. “Era on s’emmagatze-
mava l’aigua que servia per 

donar força al molí, del qual 
avui només es conserva l’edi-
fici”, apunta Blasco.

Un altre element desapa-
regut del paisatge urbà de 
la Roca que surt fotografiat 

al llibre és l’antiga Porxa-
da. “Aquesta construcció 
ja la trobem documentada 

en època medieval. Durant 
molts anys s’hi va fer el mer-
cat setmanal”, diu Blasco. 
El llibre es divideix en tres 
apartats, un que es dedica al 
casc antic de la Roca, un altre 
que es fixa en el creixement 
urbanístic, i un tercer que 
se centra en Santa Agnès i 
la Torreta. “Vilanova l’hem 
obviat perquè ja fa molts 
anys que es va independitzar 
de la Roca”, observa l’autor.

Les imatges provenen de 
diversos fons particulars, 
també d’arxius com el del 
mateix Ajuntament de la 
Roca. “Hem fet una tria de 
170 fotografies, però en tení-
em moltes més que no hi han 
cabut”, afirma Blasco.

Encara dins de la col·lecció 
“Catalunya desapareguda”, 
l’historiador Ricard Gin-
jaume acaba de publicar el 
volum Cardedeu. Oficis i 
comerços, que es presenta-
rà aquest dissabte a les 12 
del migdia al Museu Arxiu 
Tomàs Balvey de Cardedeu.

L’obra recull més 
de 170 imatges, 
datades entre  
el segle XIX i  

la dècada dels 60

Santi Blasco i Jordi Indiano presenten el llibre fotogràfic ‘La Roca del Vallès desapareguda’



De la celda al cajero: "Salí de la cárcel y me
derrumbé al verme durmiendo en la calle"
Hace ya cuatro meses que M. levantó sus dos bolsas llenas de ropa, miró al cielo, esbozó una
sonrisa de oreja a oreja y salió de la cárcel de Quatre Camins (La Roca del Vallès) tras cuatro
años de encierro por acumulación de robos. "¡Por fin libre! Pensaba en ir a una pensión,
buscarme un trabajillo por Mercabarna y, esta vez sí, empezar de nuevo".

"De la cárcel hay que salir con un apoyo... y yo no tuve de ningún tipo", reflexiona M. 

En la cárcel logró apartarse de las drogas y estaba convencido de que se iba a alejar de la mala
vida. Pero aquella sonrisa se borró a las pocas horas de regresar a Barcelona. "Me vi en la
calle... me desmoroné. Me cayó la moral al suelo". Pasó dos meses durmiendo en la calle. La
suerte, dice él, le llevó al hogar La Mercè, un espacio de la fundación Obra Mercedaria donde
viven cinco hombres más en una situación similar. "Nos faltan muchos medios, no podemos
atender a todas las personas que nos necesitan. Y sin una vivienda es imposible empezar
una nueva vida", insiste la directora de la entidad, Núria Ortín.

M. tiene 54 años y arrastra un historial de robos para poder pincharse heroína y esnifar cocaína
que le ha llevado a la cárcel en tres ocasiones. "Esta última vez me dije; ya basta, quiero
empezar de nuevo", reconoce. Antes de salir de prisión decidió que se instalaría en una
pensión del barrio del Raval y buscaría un trabajo. "Tenía la ilusión de operarme los
dientes", explica. La poca dentadura que le queda sigue hoy desencajada. Esconde la mirada
en sus gafas, y con la mano se peina los pocos pelos que conserva, recogidos en una coleta.
Sus sueños se truncaron.

"Podía ocupar, robar, pelear... pero no quería, no quiero volver a pisar la cárcel"

"De la cárcel hay que salir con un apoyo... y yo no tuve de ningún tipo", reflexiona. Llegó a
Barcelona en tren y se dirigió hasta la pensión que tenía pensado instalarse. "Estaba cerrada".
Luego, picó a la puerta de varias entidades sociales y albergues para personas sin hogar.
"Estaba todo lleno, había lista de espera". Logró que una vecina le guardara sus bolsas en
casa. "No me pasaba por la cabeza que estaría en la calle".

En la calle para no volver atrás

Aún se acuerda de aquella primera noche. "Me metí en un bar hasta que cerró, pero al salir pillé
una bronquitis", cuenta. "Me desmoroné, me cayó la moral al suelo. Yo estaba haciendo un
esfuerzo para no meterme en problemas. Podía ocupar, robar, pelear... pero no quería, no
quiero volver a pisar la cárcel", insiste. Aquellos meses de frío y miedo le hicieron volver a los
infiernos. "Claro que consumí... porque no quería pensar".

Él dice que tuvo un poco de suerte. A través de un conocido de la prisión, apareció una mujer,
Àngels, que le salvó. Llamó a los servicios sociales del Departament de Justícia y este marzo
logró una plaza en la llar La Mercè, en Sant Feliu de Llobregat, de la fundación Obra
Mercedaria. "Aquí estoy tranquilo, puedo pensar y me ayudan mucho", agradece.



Permiso para ir al baño

Allí viven cinco hombres más como él. No pueden tomar drogas y deben colaborar y respetar los
horarios. A cambio, reciben apoyo para tramites burocráticos, les ayudan a buscar trabajo y
también soporte emocional. "El cambio de chip de la cárcel no es fácil. Muchos te piden
permiso para ir al baño, te hablan de 'Don'... y no saben cosas básicas de internet, de citas
previas o de cómo usar el móvil", cuenta Pep Roma, educador del centro. Caben 12 más, pero,
a falta de financiación, la entidad no puede alojar a todos los que lo necesitan.

Otro de los usuarios es Alphonse Daudet. Lleva dos años en este recurso, después de una
condena por revelación de secretos que lo encerró en prisión durante dos años. De su historia
en la cárcel, de su detención o de su llegada a España, se podría escribir un libro. Es un joven
camerunés que, tras cruzar el desierto del Sahel y el Mediterráneo en patera, fue acusado de
violencia de género, pero finalmente solo se le condenó por grabar un vídeo negando una
violación que sumó 20 millones de reproducciones. "Cuando no tienes papeles todos se
aprovechan de ti", resume él. Le detuvieron en Granada cuando se iba a empadronar y ha
estado en tres cárceles distintas. Las dos últimas, en Zaragoza.

Una visita en dos años

No pudo disfrutar de ningún permiso penitenciario porque no tenía lugar al que ir. "La soledad
la pasé con el deporte", confiesa. Cuando se acercó su libertad, el nerviosismo se apoderó de
él. "Pregunté por la cárcel: algunos me decían que ocupara un piso, otros que les cuidara sus
casas... Hay quien vuelve a delinquir para volver a entrar, al menos te dan techo y comida".

Noticias relacionadas

Escribió cartas a todas las entidades sociales que pudo. "No me decían nada y ya lo daba por
perdido", cuenta. El director de la prisión, se queja, tampoco le dejó hablar con su familia en
Camerún. "Se pensaban que estaba muerto". Hasta que un día recibió una visita. "Yo pensé
que era broma de mal gusto ¡En dos años no me había venido a ver nadie!", exclama.

Era un religioso de la órden de la fundación, que le facilitó un alojamiento al salir de la cárcel.
"Pedí ir a Catalunya. Me esperé dos semanas porque no había plazas y luego conseguí entrar".
Ahora busca trabajo. "Pero nadie me quiere hacer contrato y a los pocos meses me
despiden", lamenta. De momento, se encarga de cocinar la sagrada forma que se toma en la
misa. "Yo no creo en la religión, pero sí en Dios. La gente flipa que yo haga las formas, pero
bueno, me hace muy feliz y le pongo todo mi amor. A veces, si lo intentas, las cosas salen bien",
agradece.



Un llibre recull 170 fotografies històriques
de la Roca - El 9 Nou
Un recull de 170 fotografies històriques, datades entre finals del segle XIX i la dècada dels 60
del segle XX, que repassen la memòria visual de la Roca. Són les que recull el llibre La Roca
del Vallès desapareguda, dels historiadors locals Jordi Indiano i Santi Blasco.

El volum l’ha publicat l’editorial Efadós dins de la col·lecció “Catalunya desapareguda”, i es va
presentar aquest dijous a la tarda al Centre Cultural de la Roca. “És un llibre per refrescar la
memòria i recordar com havia estat el poble”, explica Blasco a EL 9 NOU.

Les imatges mostren diferents indrets del municipi i permeten traçar-ne l’evolució al llarg de
gairebé 100 anys. S’hi poden veure, per exemple, l’antic carrer Major –actualment Sadurní
Pujadas– i la desapareguda bassa del Molí. “Era on s’emmagatzemava l’aigua que servia per
donar força al molí, del qual avui només es conserva l’edifici”, apunta Blasco.

Un altre element desaparegut del paisatge urbà de la Roca que surt fotografiat al llibre és
l’antiga Porxada. “Aquesta construcció ja la trobem documentada en època medieval. Durant
molts anys s’hi va fer el mercat setmanal”, diu Blasco.

El llibre es divideix en tres apartats, un que es dedica al casc antic de la Roca, un altre que es
fixa en el creixement urbanístic, i un tercer que se centra en Santa Agnès i la Torreta. “Vilanova
l’hem obviat perquè ja fa molts anys que es va independitzar de la Roca”, observa l’autor.

Les imatges provenen de diversos fons particulars, també d’arxius com el del mateix Ajuntament
de la Roca. “Hem fet una tria de 170 fotografies, però en teníem moltes més que no hi han
cabut”, afirma Blasco.

Encara dins de la col·lecció “Catalunya desapareguda”, l’historiador Ricard Ginjaume acaba de
publicar el volum Cardedeu. Oficis i comerços.
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La jugadora del Palautordera Anna Matamala intenta superar una jugadora del Martinenc al límit de la banda esquerra

El CN Caldes 
venç a Ripollet 
i manté la 
tercera posició

Ripollet

EL 9 NOU

Descartat ja el play-off d’as-
cens des de la jornada passa-
da, el CN Caldes va aconse-
guir una victòria a la pista de 
l’Autoescuela Tachepol FS 
Ripollet (2-3) que el manté 
en la tercera posició, amb 
dos punts de marge sobre el 
Mecanoviga l’Eixample, que 
també va guanyar el seu par-
tit (1-4).

Tots dos equips van sortir 
pressionant la sortida de 
pilota del rival i qui va obte-
nir premi va ser el Caldes. 
Una recuperació d’Ona li 
va permetre plantar-se sola 
davant la portera i superar-la 
en l’un contra un. El Caldes 
va moure bé la pilota, el 
Ripollet connectava bé amb 
la seva pivot però el marca-
dor no es va moure fins a sis 
segons del descans, amb un 
gol d’Emma a la sortida d’un 
córner. A la segona part el 
Ripollet va millorar i es va 
acostar al marcador, primer 
amb l’1-2 i després amb el 2-
3, però el Caldes va defensar 
bé i no va concedir opcions 
per a l’empat local.

Tania rescata 
un punt per  
al PBB La Roca 
al temps afegit

La Roca del Vallès

EL 9 NOU

La Penya Blanc-i-blava de la 
Roca va rescatar un punt al 
temps afegit, davant el líder 
Igualada, en un partit que 
havia començat guanyant 
amb un gol al primer minut 
del partit. Sense opcions de 
lluitar per l’ascens, Miguel 
Ángel Cruz va convocar a 
tres jugadores juvenils que 
van tenir minuts, pensant ja 
en la propera temporada.

L’equip roquerol va marcar 
en la primera jugada d’atac 
del partit en una primera 
meitat de més domini de 
l’Igualada sense massa acci-
ons de perill. La segona part, 
en canvi, va començar amb 
l’empat de l’Igualada. Un 
xut enverinat per un mal bot 
va despistar Núria que va 
encaixar l’1-2 al minut 86. Al 
temps afegit Tania va resol-
dre un embolic dins l’àrea 
amb l’empat a 2 definitiu.

Sta. Maria de Palautordera

EL 9 NOU 

El Palautordera, que venia 
d’empatar contra el líder del 
grup, el Viladecans (2-2), va 
perdre contra el Martinenc 
(1-2) en un partit en què 
l’objectiu era aconseguir els 
tres punts per foragitar el 
fantasma del descens. Un 
fantasma, doncs, que es man-
tindrà fins al final –queden 
dues jornades– i que s’esvai-
rà o no en funció dels punts 
que pugui sumar en aquests 
dos partits l’equip de Lluís 
López –al camp de l’Escola 
Esportiva Guineueta i a casa 
contra el Cambrils– i dels 
que aconsegueixi el Femení 
Manu Lanzarote –que ha de 
jugar un partit més que el 
Palautordera, el correspo-
nent a la jornada passada, 

Al Palautordera se li escapa 

el partit als darrers instants
L’equip de Lluís López perdona en atac i perd contra el Martinenc

que es jugarà dimecres.
El Palautordera va saltar 

a la gespa amb un plante-
jament de pressió alta per 
intentar desgastar un Mar-
tinenc que ja no s’hi jugava 
res –té la permanència asse-
gurada– però es va trobar 
amb un gol en contra després 
que les visitants aprofitessin 
una badada defensiva per 
superar Aura Cerrato amb un 
xut dins l’àrea. Les de López 
van gaudir d’ocasions clares 

a la primera meitat que no 
van aprofitar i van arribar 
al descans amb la derrota 
parcial que Rut Cervera, a la 
segona part, va neutralitzar 
en rematar de cap al segon 
pal una bona centrada de 
Meritxell Clupés des de la 
banda. L’equip es va abocar a 
l’atac buscant la victòria però 
al temps afegit una pilota 
mal refusada per les vallesa-
nes va acabar amb l’1-2 sense 
temps per més.

PBB La Roca 2

Núria, Cristina, Tania, Paula Ortiz, 
Yaiza, Zori, Yeimi Magdalena, Laia, 
Laura, Coral i Judit [onze inicial]; 
Andrea Márquez, Barbi, Claudia, 
Iona, Aroa, Mariona, Paula Moreno 
i Ana.

CF Igualada 2

Iglesias, Tomàs, Soler, Alert, 
Bosch, Marimon, Salanova, Peke, 
Montserrat, Marcet i Ribas [onze 
inicial]; Puig (ps), Serracanta, 
Bohigas, López i Serra.

ÀRBITRE: Hamza Kamli, assistit a les 
bandes per Marco Antonio Escobar 
i Sergi Segura. Targetes: Andrea 
Márquez del PBB La Roca i Marcet i 
Bosch de l’Igualada.

GOLS: 1-0, Yeimi Magdalena, min 1; 
1-1, Bohigas, min 47; 1-2, Salanova, 
min 86; 2-2, Tania, min 90+4.

FS Ripollet 2

Martín, Serrano, Oruj, Moreno i 
Blanco [cinc inicial]; Sanz (ps), Calvo, 
Sara Hernández, Pérez, Recio i Navío.

CN Caldes 3

Claudia Hernández, Emma, Sandra, 
Belén i Celia [cinc inicial]; Leyre, 
Adriana, Gemma, Clàudia Prats, 
Marina i Ona.

ÀRBITRES: Màrius Tarrés i Adrián 
Arjona. No hi van haver targetes.

GOLS: 0-1, Ona, min 4; 0-2, Emma, 
min 20; 1-2, Blanco, min 24; 1-3, Belén, 
min 25; 2-3, Sara Hernández, min 25.

CF Palautordera 1

Aura, Anna Matamala, Adaia, Laura 
Garcia, Meritxell, Anna Clos, Rut, 
Lucía, Ania, Marina i Anna Otero 
[onze inicial]; Anna Salicrú, Isidora 
Pilar i Queralt.

FC Martinenc 2

Ródenas, Carulla, Riera, Lacambra, 
Tudela, Del Barrio, Rabassa, Lara, De 
Rull, Bolta i Ester Ruiz [onze inicial]; 
Erica Ruiz (ps), Pérez, Ventura, 
Aballanet i López.

ÀRBITRE: Ahmed Rida el Bakkali, assistit a les bandes per Jordi Fernàndez i 
Nora Azdiahmed. Targetes: Rabassa, Lara, Pérez i Tudela del Martinenc.

GOLS: 0-1, Del Barrio, min 5; 1-1, Rut, min 58; 1-2, López, min 90+3.
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Trànsit preveu que 440.000 vehicles surtin
de l'àrea metropolitana de Barcelona pel
pont de l'1 de maig
ACN Barcelona - El Servei Català de Trànsit (SCT) preveu que prop de 440.000 vehicles surtin
de l'àrea metropolitana de Barcelona entre les tres de la tarda de divendres 28 i la mateixa hora
de dissabte 29 d'abril, amb motiu de la festivitat de l'1 de maig, que enguany cau en dilluns i
permetrà a la ciutadania gaudir d'un pont de tres dies. A més, entre les dotze del migdia i la
mitjanit del primer de maig, es calcula que retornaran a la zona d'influència de la capital catalana
270.000 vehicles. Un total de 1.202 agents dels Mossos d'Esquadra participaran en un dispositiu
especial per reforçar la seguretat viària i que inclourà 1.228 controls arreu del territori.

Aquesta operació especial de l’1 de maig marca la transició entre la mobilitat d’hivern i la pròpia
del l’estiu, ja que l’augment de les temperatures farà que molts ciutadans optin per traslladar-
se cap a destinacions de platja com la Costa Brava i la Costa Daurada. Es tornarà a caracteritzar
per la concentració de desplaçaments per l’AP-7, un fet que s’experimenta des que és un eix
viari alliberat de peatges.

Durant l'operació sosrtida, la previsió és que els majors problemes de mobilitat es produeixin
divendres 28 d'abril entre les dues del migdia i les nou de la nit i dissabte 29 entre les onze i dos
quarts de tres de la tarda.

Les vies on s’espera més volum de vehicles són l’AP-7, la C-32, les carreteres de l’entorn de
Barcelona com la B-23, la B-30 o la C-58, i algunes properes a les zones de costa com la C-
65/C-31 a Santa Cristina d’Aro, la GI-600 a Blanes o la N-340 a Tarragona.

Més de 1.228 controls dels Mossos

Entre les tres de la tarda de divendres 28 d'abril i les dotze de la nit de dilluns 1 de maig, un total
de 1.202 efectius de trànsit dels Mossos s'encarregaran de vetllar per la seguretat viària. En
aquest context, efectuaran 1.228 controls en vies de màxima mobilitat i també en carreteres
sencundàries. En concret, se'n faran 309 d’alcoholèmia i drogues; 201 de seguretat passiva; 172
de motocicletes; 270 de distraccions; 197 de velocitat; i 79 de transports.

Amb la finalitat de millorar la fluïdesa, i de forma preventiva, el Servei Català de Trànsit (SCT)
adoptarà una sèrie de mesures especials de circulació, d’ordenació i de regulació del trànsit.
Entre aquestes, destaca la instal·lació durant l'operació retorn de dilluns, de tres carrils
addicionals al sentit contrari a l’habitual als trams de l'AP-7 entre Vilafranca del Penedès i fins
enllaçar amb la B-23 a Molins de Rei; el que va de Sant Celoni a Montornès Vallès; i també a
la C-32 a Sant Andreu Llavaneres i fins la B-20.

Així mateix, divendres 28 d’abril, entre les tres de la tarda i les nou de la nit no podran circular
vehicles pessants per l'AP-7, entre La Roca del Vallès i Martorell, en ambdós sentits, ni
tampoc entre Martorell i Gelida, en sentit sud. Dissabte 29 d’abril, entre les nou del matí i les
dues de la tarda els camions tampoc podran utilitzar el tram sud de l'autopista entre Martorell i
Gelida.



A banda, dilluns 1 de maig, entre les tres de la tarda i les nou de la nit, els camions estaran
restringits a l'autopista, entre Sant Celoni i Montornès del Vallès i entre Banyeres del Penedès i
Castellbisbal. Durant l'operació retorn, el pas de vehicles pessants també afectarà la B-23, entre
Castellbisbal i Sant Feliu del Llobregat i a la C-32, entre Canet i Montgat.

A més, tornarà a aplicar-se la limitació de 100 quilòmetres per hora per als vehicles lleugers a
l'AP-7. La mesura s'aplicarà al tram que va de Martorell a Gelida, tant divendres com dissabte de
sortida i dilluns de retorn.



Vox posa una pica a Flandes - Notícies
Política - Notícies Política - e-notícies
Vox es presentarà en 133 municipis de Catalunya entre els quals hi ha alguns municipis
independentistes com Girona, Vic, Manresa, Igualada i Matadepera entre d'altres. Fins i tot
presenten llista a Sant Vicenç dels Horts, el municipi on Oriol Junqueras va ser alcalde des del
2011 fins al 2015.

Vox ha conformat llista en 80 municipis de la província de Barcelona, que representen el 85% de
la població de la província. En total són més de 1.600 candidats que es presenten en municipis
com Barcelona, L'Hospitalet, Badalona, Cerdanyola del Vallès, El Prat de Llobregat, la Roca del
Vallès, Matadepera.

A Girona només han presentat 16 candidatures que representen gairebé el 60% de la població.
A banda de Girona, també es presenten a Olot, Palamós, Palafrugell i L' Escala, entre d'altres.
D'altra banda, la formació de Santiago Abascal ha conformat 19 llistes a la província de
Tarragona i 18 a Lleida.



Mireia Rodríguez: la jugadora que pasó a la
historia y no la dejaron jugar más | Relevo
La historia de Mireia Rodríguez enseña que la vida siempre te da una segunda
oportunidad para demostrar lo que vales. Como una montaña rusa de emociones. La
deportista se convirtió en la primera mujer en jugar con un equipo sénior masculino en España.
Por temas ajenos a la pista le impidieron hacer lo que más le gusta. Ahora reside en Grecia,
viviendo una aventura lejos de su casa, la Roca del Vallès (Barcelona). Desde allí atiende a
Relevo para explicarnos su experiencia: "Llevamos poco tiempo pero nos hemos adaptado muy
bien. Es un país genial y la gente es increíble".

La deportista, madre y mujer de Rubén Martínez, jugador profesional del Pas Lamia 1964, se
entrena con el equipo masculino Espartanos, que está en Primera Nacional. "Yo entiendo el
deporte como deporte y yo entiendo que si tienes nivel suficiente puedes jugar y puedes
adaptarte. Al final da igual que tus compañeros sean chicos o chicas".

La jugadora afirma que sí que se nota que el balonmano griego es distinto al español. Explica
que allí prima más el contacto físico y, en cambio, en España es también importante el
aspecto técnico. Además, lo compara con lo que ocurre en nuestro país: "En cada punto
geográfico tiene distintas características y perfiles de jugar".

No es un episodio nuevo para la central. La catalana vivió una vorágine de emociones en la
pasada temporada para lo bueno y para lo malo. Tuvo que dejar Logroño para desplazarse a
Albacete porque a su marido le había fichado el equipo de fútbol para conseguir el ascenso al
nivel profesional.

Tras largas conversaciones con todos los clubes de la categoría, la federación aceptó la
petición. La jugadora pasó a la historia de este deporte en 2021, convirtiéndose en la
primera mujer de este deporte en España en disputar una liga con un combinado sénior
masculino.

"Esta última experiencia en Albacete fue una cosa inesperada y realmente muy gratificante
porque era una experiencia que yo no había vivido y es la que más he disfrutado. Además, mis
compañeros se portaron genial conmigo. Yo era un componente más".

Lo consiguió gracias a su talento natural y valentía para derribar fronteras que nunca habían
pasado. Ocurrió en Guadalajara en la primera jornada de la Segunda División territorial
castellano-manchega frente al Cabanillas. Además, corría el minuto 20 en el marcador cuando
la central batió otro récord al anotar el primer gol de una mujer en un encuentro disputado
por hombres, en un enfrentamiento en el que su equipo se impuso por 31-26.

Esta aventura apareció durante varios días en todos los medios de comunicación de este país y
del exterior. De hecho, la española reconoce que su caso se hizo tan mediático que sentía
que la observaban; sobre todo, en los primeros partidos de liga de fuera de casa.

En su familia nadie se sorprendió de que compitiera con gente del otro género porque la
conocen y le da igual quién esté enfrente. Además, la jugadora confiesa que, como se hizo tan
viral, hubo momentos en los que se moría de vergüenza porque en las entrevistas a su



marido le preguntaban por ella.

La decisión más dura de su vida

Hace un año por estas fechas, Mireia iba a vivir el lado más oscuro del deporte. La catalana iba
a sufrir una de las peores lesiones para un deportista: rotura del ligamento cruzado. Dicho
percance la obligaba a pasar por el quirófano y, por tanto, perderse lo que resta de temporada.

Pese a la gravedad de su situación, la catalana se puso como objetivo llegar a septiembre para
el inicio del próximo curso. "Yo me pasé entrenando mañana y tarde con fisios. También
entrené en la piscina para tener una recuperación buena".

Pero el varapalo más duro de su trayectoria en este deporte iba a llegar más tarde. Se encontró
con una noticia que no esperaba. Una semana antes de que empezase la competición le
comunicaron que no podía jugar ya que se le denegó la ficha tras aplicarse una normativa
que no fue aplicada durante el curso pasado. "Había luchado y lo había conseguido pero no
me permitían jugar. Fue complicado después de todo el esfuerzo".

Ella, como buena amante del deporte desde pequeña, quería continuar jugando sí o sí. Por ello,
el club recurrió la decisión a la federación pero no pudieron evitarlo. La española explica
que le sentó muy mal esta decisión porque entiende que haya normas que lo impidan en
categorías profesionales, pero no concibe que esto ocurra en un nivel amateur.

"El problema que yo veo sobre todos los deportes amateur son las limitaciones propias que se
instauran y en la que insistimos. De esta manera, estamos diciendo a unos niños que no puede
jugar con niñas, o a la inversa. Entonces, tendría que haber más posibilidades".

“No he llegado a la Selección pero he triunfado”

Mireia Rodríguez es una jugadora ambiciosa y que ha demostrado que no tiene miedo a nada.
Intenta reinventarse y seguir adelante. La deportista explica que siempre se ha beneficiado
de lo que le han enseñado, de todos los entrenadores que ha tenido. "Es el mejor consejo
que les puedo dar a los niños: que abran su mente y no se limiten".

Además, confiesa que para ella ha triunfado en este deporte pese no haber llegado a la
Selección por todo los equipos en los que ha estado, ha aprendido y por todo lo que ha vivido.

Desde pequeño soñaba con ser futbolista, sin embargo, como miles de personas no triunfé.
Adoro la gente que cuenta historias, que hace reír a la gente allá donde vaya y que sea

divertida. ¡Que me quiten lo bailao! ...



L'èxit de tres empreses de mobles catalanes
amb la sostenibilitat com a bandera
Els confinaments per la covid van generar un gran interès dels consumidors per l'habitabilitat de
les seves llars, i una part de l'estalvi en activitats que no podien fer el van destinar a comprar
mobles. Però amb el final de la pandèmia aquesta tendència no s'ha frenat pas.

Els canvis en el mercat han potenciat la creació de noves empreses després d'anys de
tancaments, de concentració del sector en grans empreses i d'entrada de multinacionals. El sector
ha crescut en vendes alhora que han anat desapareixent intermediaris entre les marques i els
compradors gràcies, sobretot, a la utilització del comerç electrònic.

En aquest nou panorama algunes empreses han trobat el seu nínxol de mercat en els compradors
més sensibilitzats pel medi ambient i per les conseqüències dels seus actes de compra per al
planeta.

A Valor Afegit hem anat a trobar tres d'aquests actors, que fan bandera de la sostenibilitat dels
seus productes a partir de la utilització de fusta ecològica certificada. I l'aposta els està funcionant
molt bé.

Una empresa que va néixer a Wallapop

Maurici Badia és el fundador de Hannun, una marca que dissenya i ven mobles sostenibles i
que té la seu a Terrassa. Avui visita Marc Navarro, el propietari de NadoArt, un taller de fusteria
artesanal de La Llagosta, al Vallès Oriental. És un de la trentena que li encarreguen la fabricació
dels mobles. Han de parlar d'un nou model que han de produir.

Hannun va néixer gairebé per casualitat, a partir d'uns mobles que en Maurici es va
fabricar artesanalment per a un pis que volia llogar. D'això només fa sis anys, i ara ja factura 7
milions d'euros l'any.

"Vam posar el pis a un Airbnb i ens el llogaven molt, i ens deien que era molt bonic". Va pensar
que potser la clau eren els mobles: "Els vaig agafar, els vaig tornar a fer i els vaig penjar a
Wallapop. I a Wallapop els vaig començar a vendre".

"La gent vol pagar diners per això! Vam muntar un Instagram, vam muntar una web, i
llavors ja se'ns en va anar de les mans."

El seu secret és haver trobat un concepte de mobles diferent, que tenia un mercat que no
estava cobert. Maurici Badia: "El moble estava més que inventat feia milers d'anys, però hi havia
una oportunitat, crèiem: fer mobles bé. És a dir, anar escollint les millors maneres de fer les coses,
des d'escollir els materials, els artesans, els processos...".

 

Encomanar la sensibilitat mediambiental als tallers

https://www.ccma.cat/tv3/valor-afegit/


Gràcies a Hannun, Nado Art ha passat de ser un petit taller de fusteria amb tres persones que
treballava amb fusta reaprofitada a tenir una quinzena d'empleats.

Marc Navarro, el propietari, explica que han crescut plegats: "Quan vam veure que ells tindrien
aquesta necessitat, nosaltres ens hi vam posar en contacte: escolta, nosaltres volem ser partícips
d'això". Ara busca altres clients per continuar creixent.

Hannun només ven per internet i envia els mobles a tot Europa directament des dels fabricants.
Actualment el 95% dels mobles que es consumeixen al continent no es poden reciclar perquè
barregen materials diferents.

El catàleg de fustes amb què treballen està marcat per la sostenibilitat (CCMA)

L'aposta de Badia, en canvi, ha estat buscar la sostenibilitat dels mobles. Per al fundador de
Hannun, va ser la prioritat: "Tots els materials i la seva configuració hauran de facilitar que al final
de la seva vida útil aquest moble sigui reciclable".

"Des de la fusta en si, l'origen d'aquesta fusta, d'explotació de boscos sostenibles.
Tenim tota una divisió d'origen de fusta reciclada. Tots els vernissos que fem són no
nocius. Fins i tot el 'packaging', el mateix cartró és reciclat i reciclable...".

Guanyar sostenibilitat en tot el procés industrial

Decowood es va crear fa vuit anys per fer caixes de fusta. D'aquí aviat van passar a fabricar
artesanalment, a la Roca del Vallès, mobles amb fusta procedent de boscos de producció
sostenible. Ara ja tenen 5.000 referències al catàleg.

Ion Vidaurreta n'és el director general: "El mercat necessitava separar-se de tot el tema de la
importació, de productes importats de països principalment de l'est d'Europa. I vam començar a
apostar per la fabricació local i sobretot per la sostenibilitat, que al final és un dels valors que vam
veure que el client sí que li donava un valor".



"Amb la sostenibilitat com a punt principal, quan vam començar no hi havia cap empresa potent.
Ara sí que hi ha moltes empreses que fan un gir, que intenten reconvertir la seva estratègia i
centrar-se en aquest punt", explica Vidaurreta.

A més de la fusta ecològica, aquí, la sostenibilitat també passa pels processos productius: "El
que hem fet és dissenyar un procés en què fabriquem quan ja hem venut aquella peça".

"Només fem servir els materials que realment necessitem per abastir els nostres
clients".

I en la mateixa línia s'expressa Roger Martínez, director d'operacions de DecoWood: "Ho fabriquem
un cop ja ho tenim venut, i amb les restes del material sobrant d'aquests taulells podem fabricar
altres mobles. Per tant, tot és aprofitable i no llencem res".

Fabricar sobre comanda i vendre per internet a Espanya i França vol dir, però, una cursa per
escurçar al màxim els terminis de fabricació i enviament. Ion Vidaurreta: "Si ho comuniques
correctament, la gent ho pot entendre. Però més de cinc o set dies de fabricació és difícil que t'ho
acceptin, perquè al final estem en una societat en què necessitem totes les coses ràpidament".

Per a l'embalatge fan servir cartró reciclable, però ara el seu gran repte també és reduir la petjada
ecològica del transport.

El més petit entre els grans fabricants mundials de mobles

Kave Home té la seu a Sils, a la Selva. El dia que els visitem hi ha una reunió entre responsables
de disseny i de producte amb la direcció de l'empresa per acabar de perfilar l'entapissat d'una
cadira que han de llançar al mercat.

Aquesta és una empresa de mobles gironina que va néixer fa quatre dècades, però que ha tingut
un creixement espectacular els últims 15 anys. Fabriquen a Europa i Àsia, venen a 80 països i
aquest any facturaran més de 200 milions d'euros.

Francesc Julià Gelabert és el fundador i president del Grup Julià, del qual forma part Kave Home:
"Nosaltres som una empresa rural, bàsicament. Hi molta gent que no ho sap, això; es pensen
que som una multinacional i no és així. Nosaltres som artesans, jo soc artesà, i d'aquí és on neix
tot".

"Som una empresa catalana, d'aquí, de la terra, Sils. Estem fets aquí, i això és molt
important".

El secret del seu creixement ha estat crear una marca de prestigi i, sobretot, haver apostat molt
aviat pel comerç electrònic. Al revés que altres fabricants, ells van començar venent per internet i
ara estan obrint una xarxa de botigues.

Tenir clients a tot el món vol dir adaptar-se als gustos de cada mercat, i per això pensen que són
importants les botigues. Segons Patricia Herrero, la responsable de producte de Kave Home, tenen
reunions periòdiques amb les botigues en què els traslladen el "feed-back" de les necessitats:
mides especials per a llit, materials que els clients realment no volen o no accepten en aquell
mercat...



També han descobert que les botigues virtuals i les físiques es complementen. Segons
Francesc Julià, no serien capaços d'obrir botigues arreu del món si no tinguessin l'e-commerce:
"De vegades, sembla una incongruència, però no és així".

"L'e-commerce ens serveix per testejar, per saber quanta gent ens està seguint. Si
nosaltres tenim 100.000 clics diaris a París, doncs ja sabem que hem d'obrir la botiga a
París".

La logística, el pròxim gran repte de sostenibilitat

A partir dels dissenys, en el taller que té Kave Home a la mateixa seu treballen el ferro, la fusta i la
tapisseria, desenvolupen els prototips dels mobles que després passaran a fabricar-se. Cada any
surten d'aquí 1.500 productes nous.

L'altra aposta que els ha ajudat a diferenciar-se de la competència és la sostenibilitat. Utilitzant
fusta amb certificat de gestió responsable dels boscos o intentant reduir l'impacte del transport.

Per a l'Alba Obiols, la responsable de sostenibilitat de Kave Home, és important com dissenyen.
"Perquè després pugui ser fabricat d'una determinada manera, fem el muntatge del producte per
transportar-lo perquè ocupi el mínim espai possible", explica.

Mobles sostenibles és el nínxol de mercat que han trobat tres empreses catalanes
(CCMA)

L'origen és un altre dels punts a tenir en compte: "Procurem que sigui matèria primera propera
al lloc on es fabrica. No té sentit que, per exemple, si som a la fàbrica que tenim a Yecla, a Múrcia,
demanem fusta que ve d'Amèrica, o si som a una fàbrica d'Àsia, fusta que ve d'Europa".

Per a les empreses que estan apostant per la sostenibilitat dels seus mobles i de la seva
producció, reduir la petjada ambiental del transport és un repte. A Hannun, per exemple, han
començat a buscar tallers que fabriquin els seus mobles en altres països europeus per ser més a



prop d'aquests mercats.

A Decowood, que venen sobretot al mercat espanyol i francès, el seu director, Ion Vidaurreta,
reconeix que "el mercat de la logística encara no està cent per cent madur per poder fer aquest
enviament 100% sostenible". És el punt de la cadena de valor amb més potencial de millora,
apunta el director general.

 



El passat de Lamine Yamal al CF La Torreta
El

Barça

va guanyar

aquest dissabte al Betis

i està cada cop més a prop del títol de lliga. Una de les notícies del partit ha estat el debut de

Lamine Yamal

. Amb 15 anys, s'ha convertit en el jugador més jove en debutar al campionat.

L'adolescent de Mataró té relació amb el Vallès Oriental. Va jugar en un club de la comarca fins
als set anys: el

Club de Futbol La Torreta

, de la Roca del Vallès. El coordinador del club en aquella època,

Inocente Díez Lázaro

, ho explica a Nació: "Va estar aquí quatre temporades, de l'escoleta fins a prebenjamí, fins que
el va venir a buscar el Barça. Mai saps si acabaran arribant tant amunt, però

ell era increïble

", reconeix.

De fet, Díez va tenir una part destacada en la formació del jove jugador. En un moment
determinat, Yamal es va traslladar a viure a Mataró amb la seva mare i hi havia dies que ni el
pare ni ningú el podia anar a buscar per portar-lo a La Torreta. Díez es va encarregar de fer el
trajecte perquè pogués entrenar o jugar amb els seus companys: "

Era molt agraït

ja en aquell moment. Molt noble i amb molt bon cor", recorda.

Un cop al terreny de joc, Yamal destacava: "Sobretot per les

ganes

i la

intensitat

amb què jugava. Quan són tan petits potser es distreuen o no estan pel que toca. Ell no. Era

constància

https://www.naciodigital.cat/noticia/255990/barca-embravit-liquida-somni-betis


i

dedicació

, però també nervis", explica Díez. "També he de dir que moltes vegades li havíem de dir

que deixés anar la pilota

", recorda somrient l'antic coordinador.

El fet que el jugador hagi acabat debutant amb el Barça és un motiu d'orgull per Díez: "Haver-lo
vist jugar a La Torreta i al Camp Nou

és molt emocionant

, per ell i per la seva família. De fet, fa no massa van estar per aquí, els vaig saludar i encara es
recordava de mi", explica. 

I creu que tot plegat també posa en valor la tasca de formació d'un club com el roquerol: "

Som un club modest que necessitem ajuda

. Últimament les coses s'estan tornant a fer bé. Però quan veiem que jugadors que han passat
per aquí acaben a gran nivell, és increïble".
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